




3 اقتصادی

دستیار ویژه اقتصادی رئیس جمهور:

بیکاری در کشور فوق العاده جدی است
 دستیار ویژه اقتصادی رئیس جمهور گفت: بیکاری در کشور مسئله فوق العاده 

جدی است. 
مسعود نیلی در برنامه گفتگوی ویژه خبری شبکه دو سیما، افزود: میانگین نرخ 

بیکاری در بلندمدت در دنیا شش درصد اما در کشور ما ۱۲ درصد است.
وی گفت: نرخ مشارکت در مقایسه با ۱۰ سال گذشته بسیار بیشتر شده و در حالی 
که ۷۵۰ هزار شغل ایجاد شده است اما با سه میلیون و ۳۰۰ هزار بیکار روبرو هستیم.

نیلی افزود: اقتصاد به شرطی می تواند شغل ایجاد کند که توسعه پایدار داشته باشد 
اما رشد اقتصادی کشور با نوسان های بسیاری روبروست و این اقتصاد؛ اشتغال کمی 
در پی دارد. وی با بیان اینکه فقر در کشور مربوط به یکی دو سال پیش نیست گفت: 

توزیع درآمد در کشور ما شرایط نامساعدی دارد.
دستیار ویژه اقتصادی رئیس جمهور افزود: دهک اول جامعه که هشت میلیون نفر 
را شامل می شود در مقایسه با دهک دوم، سطح درآمدی بسیار پایین تری دارد و 
ثروتمندان جامعه نیز درآمد بسیار بیشتری در مقایسه با دهک های پایین تر از خود 
دارند. نیلی گفت: ثروتمندان بخش کوچکی از جامعه را تشکیل می دهند که آنها را 

در قابل صدک رتبه بندی می کنند.
وی افزود: از سال ۸۴ بودجه خانوارها در قشرهای کم درآمد ساکن مانده است و از 
سال ۸۶ همگرایی بسیاری بین قشر کم درآمد و قشر متوسط جامعه در مسیر نزولی 

بودجه خانوار وجود دارد.
نیلی گفت: این روند تا سال ۹۳ ادامه یافته اما از سال ۹۳ چرخش به سمت بالا آغاز 
شده است. وی با بیان اینکه از سال ۸۶ تا ۹۳ قشر محروم جامعه بهره ای از منابع 
کشور نبرده است، افزود: اینکه به سطح درآمدی سال ۸۶ برای قشر کم درآمد جامعه 

برسیم، زمان می برد.
دستیار ویژه اقتصادی رئیس جمهور گفت: صدک اول جامعه در مقایسه با صدک 

آخر درآمدی به نسبت یک به ۸۶ دارد که عدد غیرقابل قبول و ناعادلانه ای است.
نیلی افزود: در اقشار میانی جامعه نابرابری کمتری در مقایسه با دو دهک اول و آخر 
جامعه وجود دارد. در جامعه، فقر بازتولید نمی شود اما مکانیزم هایی که وضع فقرا را 

بهتر کند، فعال نیست.
نیلی افزود: بزرگترین گروه فقیر در کشور افرادی هستند که شغل دارند اما از نظر 

عمق فقر افراد بیکار فقیرترند.
وی گفت: شغل درآمد کافی ایجاد نمی کند بنابراین برای خروج از فقر باید کاری 

کنیم سطح درآمدی شاغلان افزایش یابد.
دستیار ویژه اقتصادی رئیس جمهور افزود: اگر نظام مالیاتی هدف خود را شناسایی 
کند و از ۸۰۰ هزار نفر بالای جامعه مالیات گرفته شود و در میان هشت میلیون نفر 

دهک پایین جامعه توزیع شود، این دهک از فقر مطلق خارج خواهد شد.
نیلی گفت: مالیات در کشور ما هیچگاه بازتوزیعی نبوده بلکه تأمین کننده بودجه 

است.
وی افزود: تغییر در توزیع درآمد، کار شش ماهه نیست بلکه این کار را باید آهسته 

آهسته انجام داد.
نیلی گفت: اصلاحات ارضی، پیروزی انقلاب اسلامی و ایجاد نهادهای حکومتی 
برای حمایت از اقشار ضعیف جامعه؛ کارهای اساسی برای بازتوزیع ثروت و درآمد در 

کشور بوده است.
وی افزود: نظام مقابله با فقر؛ نظام کارایی نبوده است و هر حمایتی که به عنوان 
عدالت می خواستیم انجام دهیم چون قشر فقیر جامعه را نشناخته ایم به حمایت 
های فراگیر تبدیل شده است. دستیار ویژه اقتصادی رئیس جمهور گفت: در نخستین 
گام همانطور که در لایحه بودجه سال ۹۷ پیش بینی شده است برای شناسایی افراد 
نیازمند، آنها باید بر اساس جدول درآمدی که دولت اعلام کرده است در سازمان های 
حمایتی کمیته امداد و بهزیستی نام نویسی کنند. نیلی افزود: اصلاح قیمت های 

حامل های انرژی موجب اصلاح مصرف انرژی خواهد شد.
وی گفت: در سال ۸۹ که هدفمندی یارانه ها اجرا شد، یارانه نقدی باید بین ۱۸ 
تا ۲۰ هزار تومان بر اساس درآمد دولت از اجرای این طرح بین خانوارها تقسیم می 
شد اما دولت ۴۵ هزار تومان یارانه نقدی پرداخت کرد که موجب کسری بودجه و 

مسائل دیگر شد.
نیلی افزود: آینده برای تولید کنندگان از نظر اقتصادی قابل پیش بینی است اما بنگاه 

های اقتصادی نمی توانند بر اساس شرایط سیاسی تصمیم گیری کنند.
وی با بیان اینکه هر چه نرخ تورم بیشتر شود، عدم قطعیت در پیش بینی برای تولید 
کنندگان ایجاد می شود گفت: نرخ ارز حتی برای یک روز نیز قابل پیش بینی نیست 

اما در سال های اخیر این نرخ روند یکنواختی داشته است.
دستیار ویژه اقتصادی رئیس جمهور افزود: انباشت اشتباه ها در نظام بانکی میان 

دارایی ها و بدهی های بانکها شکاف و مشکلات اقتصادی ایجاد کرده است.
نیلی گفت: در کشور پنج برنامه توسعه نوشته شده اما هیچ کدام از آنها اجرا نشده 

است زیرا کسی که برنامه می نویسد کسی نیست که برنامه را اجرا می کند.
وی افزود: در بنگاهداری خصوصی نیز وفاق میان تصمیم گیران در این زمینه وجود 
ندارد. نیلی گفت: نتیجه رفتار بلندمدت اقتصادی ما تورم ۲۰ درصدی، نرخ بیکاری 

۱۲ درصدی، ضریب جینی ۳۸ تا ۴۲ و رشد اقتصادی سرانه ۳.۸ درصدی است.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد

ساخت و ساز بر روی گسل در ۱۰ شهر
 ممنوع می شود

معاون معماری و شهرسازی وزیر راه و شهرسازی گفت: به دنبال ابلاغ مصوبه و نقشه 
ممنوعیت ساخت و ساز بر روی گسل های شهر تهران، برای ۱۰ شهر دیگر هم این 

نقشه ها را در دست تهیه داریم.
محمدسعید ایزدی اظهار کرد: درخصوص بحث  زلزله دو کار اساسی در شورای 
عالی معماری و شهرسازی صورت گرفته که یکی در حوزه پیشگیری از وقوع و تلاش 
برای شناسایی پهنه های پرخطر است. در هفته های اخیر  نقشه پهنه های پرخطر 
تهران ابلاغ شد که شهرداری به شدت از ساخت و ساز در این پهنه ها خودداری 
کند. قرار شد برای ۱۰ شهر دیگر کشور هم این نقشه ها تهیه شود. سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی نیز حمایت خود را اعلام کرده و قرار شده منابع آن را در اختیار ما قرار 
دهد تا بتوانیم با کمک مرکز زلزله شناسی این نقشه ها را تهیه و به شهرها ابلاغ کنیم. 
همه نهادها از فرآیند شناسایی پهنه های  پرخطر حمایت کردند. وی افزود: نکته دوم 
به بحث بازسازی بعد از زلزله برمی گردد. ما در معاونت معماری و شهرسازی تلاش 
داریم یک شبکه همکاری مشترک بین کمپین هایی که در زلزله کرمانشاه برای کمک 
اعلام آمادگی کردند به وجود بیاوریم. هفته گذشته از نمایندگان ۹ گروه دعوت کردم 
و از آنها خواستم تا برنامه های خود را با اولویت ها در بحث  بازسازی هماهنگ کنند. 
بعضی از این گروهها تخصصی هستند ولی و سایر بخشها تخصصی نیستند. قرار شد 
کانون معماران معاصر ایران، محوراقدامات فنی شود و پیشنهاداتش را برای اجرای 
این طرح ها ارایه کند. ایزدی با بیان این که ۲۸ آذرماه نشست مشترکی در کرمانشاه 
خواهیم داشت گفت: در این نشست با مسوولان محلی برنامه های خود را همراستا 
می کنیم. نمایندگان بنیاد مسکن هم حضور دارند و قرار شد معاونت معماری نقش 
هماهنگی بین این گروه ها و دستگاه های اجرایی در بحث بازسازی را داشته باشد. 
توجه به الگوهای بومی و ابعاد اجتماعی در فرآیند بازسازی مورد تاکید و بیشتر توجه 

ما بر روی پروسه های فرهنگی اجتماعی ساکنین آسیب دیده است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی معتقد است: برای ایجاد اشتغال تنها پول کافی 
نیست بلکه مهارت آموزی لازم است. او می گوید در صورتی که منابع پیش بینی 
شده در بودجه محقق شود به هدفگذاری ایجاد سالانه ۹۷۰ هزار شغل در برنامه 

ششم دست پیدا می کنیم.
علی ربیعی گفت: سال گذشته نزدیک به ۲۲ میلیون و ۵۸۸ هزار نفر شاغل 
داشتیم که این رقم در سال ۱۳۹۶ به ۲۳ میلیون و ۸۷۳ هزار نفر رسید. این در 
حالی بود که جمعیت بیکار ما در سال ۱۳۹۵ سه میلیون و ۲۰۰ هزار نفر بودند که 
امسال به سه میلیون و ۱۰۰ هزار نفر رسیده و نشان می دهد تغییر چندانی در این 
خصوص ایجاد نشده است چون نیرویی که وارد بازار کار می شود قابل توجه است و 

نسبت شغل در کشور بد نبوده است.
وی با اشاره به رابطه بین رشد اقتصادی و رشد اشتغال اظهار کرد: در حال حاضر 
چنین رابطه ای وجود ندارد چون متناسب نیست و به همین منظور رشد فراگیر 

مطرح شده که این رشد متکی به رشدهای سرمایه بر بزرگ نیست و اشتغال کشور 
نیز به این سمت پیش می رود. به گفته ربیعی ظرفیت ایجاد شغل براساس رشد 
کلاسیک کشور  ۴۰۰ هزار تا ۵۰۰ هزار شغل است ولی باید بین رشد فراگیر و رشد 

کلاسیک تفکیک قائل شد.
وی به تعریف رشد کلاسیک و فراگیر پرداخت و گفت: رشد کلاسیک رشد ناشی 
از نفت و گاز و فولاد، پتروشیمی است اما در رشد فراگیر هم می توانیم شغل ایجاد 

کنیم و هم از ظرفیتهای جدید شرکتهای دانش بنیان استفاده کنیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه بیشترین رشد در شغل های خدمات و 
شغل های گران قیمت مثل نفت و انرژی و فولاد ایجاد شده است، افزود: سهم بخش 
خدمات نسبت به بخشهای صنعت و کشاورزی قابل توجه است. بخش خدمات 
شامل خدمات گردشگری، حمل و نقل و آی سی تی،  هتلداری و تورگردانی است و 

بیش از صد هزار شغل فقط در حوزه آی تی ایجاد شده است.

به گفته ربیعی ۶۰.۳ درصد شغل ها در حوزه خدمات بوده و ۵۰۷ هزار شغل 
خدماتی با مدارک دانشگاهی سازگاری داشته و بیشتر تحصیلکرده ها وارد بخش 

خدمات مولد شده اند.
وی خاطرنشان کرد: متاسفانه از خدمات تعریف خوبی نداریم بعضا روزنامه فروشی 
را شغل کاذب می دانند در حالی که در شغل کاذب فرد به جای ۸ ساعت کار یک 

ساعت کار می کند.
وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی که در برنامه نگاه یک صدا و سیما سخن می گفت، 
در پاسخ به این پرسش که آیا نرخ بیکاری در دولت دوازدهم تک رقمی می شود؟ 
گفت: اگر بتوانیم با برنامه ای که در بودجه امسال دیده شده پیش برویم می توانیم 
به تحقق این هدف امیدوار باشیم تبصره ۱۴ بودجه سال ۱۳۹۷ به بحث اشتغال 

می پردازد و قرار است روی حمل و نقل،  بافتهای فرسوده و اشتغال خرد کار شود.
ربیعی افزود: اگر بافتهای فرسوده فعال شوند ضریب اشتغال در بخش مسکن بالا 
می رود. بخش حمل و نقل هم به محیط زیست کمک می کند و هم در ایجاد شغل 
موثر است. مشاغل خرد هم که شامل شغل هایی از جنس رشد فراگیر و اشتغال 
فراگیر هستند که میزان اشتغال را بالا می برند و در سیاستهای اشتغال شامل یارانه 

مزد، حق بیمه کارفرمایی و طرح کارورزی می شوند.
به گفته وی یارانه مزد کارفرما بخشی از طرح کاج است که اگر بودجه آن تامین 

شود در قبال به کارگیری نیروی کار توسط کارفرما به وی پرداخت می شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در عین حال از اختصاص ۲۰ هزار میلیارد 
تومان اعتبار در بودجه سال ۱۳۹۷ برای طرح اشتغال فراگیر خبر داد و گفت: 
درصدد هستیم با همراهی سازمان برنامه و بودجه یارانه دو درصدی را برای مشاغل 
پرکشش دنبال کنیم. ربیعی با تاکید بر اینکه اشتغال تنها با پول پاشیدن ایجاد 
نمی شود، افزود: برای ایجاد شغل مهارت آموزی هم نیاز است چون افراد با کسب 
مهارت، شاغل می شوند و بر همین اساس تلاش کرده  ایم در سازمان آموزش فنی 

و حرفه ای مزیتهای اشتغال هر استان را شناسایی کنیم.
او با اشاره به طرح روستا - تعاون، گفت: این طرح در راستای توانمندسازی و کمک 
به اشتغال مناطق محروم و روستایی پیش بینی شده و بر اساس آن هر منطقه 

روستایی که مزیتهایش شناسایی شود، روی آن سرمایه گذاری می کنیم.
وزیر کار دولت دوازدهم همچنین از فعالیت ۱۰۰ هزار تعاونی در کشور و شکل 
بنیان خبر داد و گفت: سال ۱۳۹۲ حجم صادرات  تعاونی دانش  گیری ۱۵۰ 
تعاونی ها ۹۹۰ میلیون دلار بوده که در حال حاضر این رقم به دو میلیارد دلار 
رسیده است.به اعتقاد ربیعی در گذشته ذهنیت خوبی نسبت به بخش تعاون وجود 

نداشت ولی اکنون این نگاه تغییر کرده است.

ربیعی اعلام کرد

بیکاری در دولت دوازدهم تک رقمی می شود؟ 

شماره: ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۴۰۰۰۰۴۲
تاریخ: ۱۳۹۶/۰۵/۰۲

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۴۰۰۰۰۴۰ 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت کهک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
محمدمهدی صادقی فرزند محمد به شماره شناسنامه ۵۹۹۵۸ صادره از تهران- یک 
باب کارگاه به مساحت ۱۰۴۴/۷۷ مترمربع قسمتی از پلاک ۳۲۹ فرعی از ۱۲۵ اصلی 
واقع در بخش ۵ قم حوزه ثبتی کهک خریداری از مالکان رسمی - آقایان رضا قلی 
رسولی و جواد رسولی محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد
رئیس ثبت و اسناد و املاک  کهک . عباس پور حسنی
تاریخ انتشار اول : 1396/09/12
تاریخ انتشار دوم : 1396/09/27

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۹۹۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۷۵۸ آقای علی آتش خوار فرزند 
محمد در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۹۴ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۷۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم .مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از اصغر فرهاد زاده .)م الف ۶۳۲۱(
۲- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۶۵۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۶۲ آقای محمود زارعی فرزند 
براتعلی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۱۴/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۹۴۴۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم .خریداری طی سند رسمی .)م الف ۶۳۲۴(
۳- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۲۲۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۸۳ آقای مرتضی عطائی فرزند 
علی اصغر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۶۷/۶۸ مترمربع پلاک شماره ۸۹۶ فرعی از ۱۱۵۱۲ اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم .مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از نعمت اله قلی زاده .)م الف ۶۳۴۴(
۴- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۳۰۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۶۴ آقای سید نوراله میر کاظمی 
فرزند سید حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۷۶/۵۹ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از 
۱۰۹۱۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم .مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلام رئیس میرزائی.

)م الف ۶۳۳۰(
۵- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۳۰۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۰۸ خانم فاطمه مکارمی فرزند 
علی محمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۷۶/۵۹ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۰۹۱۲ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم .مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلام رئیس میرزائی .)م الف 

)۶۳۳۱
۶- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۳۰۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۴۸۰ آقای علی نجاری قمی فرزند 
حسین در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۳۵ مترمربع پلاک شماره ۱/۹۶ فرعی از ۱۱۱۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم .مبایعه نامه عادی خریداری از محمد محمدی .)م الف ۶۳۴۰(
۷- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۳۳۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۳۷ آقای محمد ابراهیمی سنگ 

بندی فرزند حسن در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۸۹/۲۴ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۱۱۱۸۶ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم .مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی سزاوار .)م الف ۶۳۵۷(

۸- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۳۵۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۵۱ خانم مهری میره فرزند عبداله 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۰۶/۶۰ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۱۰۷۹۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم .خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۳۴۱(
دهقانی  خانم عصمت  پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۰۷  به  مربوط  رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۲۰۵   -۹
فیروزآبادی فرزند اکبر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۴۹/۲۱ مترمربع پلاک شماره ۶۶۹ فرعی از ۱ اصلی واقع در قم 

بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم .مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از جلیل صادقی .)م الف ۶۳۶۰(
۱۰- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۲۳۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۹۵ خانم نرگس مولائی بیدگلی 
فرزند علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۵۹/۸۶ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۵۰/۱۸/۳۶ 

اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از محمدرضا توکلیان .)م الف ۶۳۹۰(
۱۱- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۲۳۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۲۱ خانم آقای محمدرضا 
توکلیان فرزند حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۵۹/۸۶ مترمربع پلاک شماره 

۱۰۲۵۰/۱۸/۳۶ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۳۹۰(

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 

تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/09/27 
تاریخ انتشار دوم: 1396/10/12
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۷۵۷ شماره  رای   -۱
از  قسمتی  در  اصغر  فرزند  داور  امینی  کرم  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۹۰۲۰
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۹۲ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۲۸۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۳۰۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۷۱۱ شماره  رای   -۲
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۴۶ آقای مهدی امینی فرزند قنبر در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۲۷۳۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از محمدعلی و عبدالعلی و بتول زندیه ورثه حسین و عذری .)م الف ۶۳۰۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۲۸۱ شماره  رای   -۳
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۳۳۰ آقای ذبیح اله کوت آبادی فرزند ولی اله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۱/۲۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۹۷۲ و ۱۹۷۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فاطمه امینی .)م الف ۶۳۰۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۰۳۴ شماره  رای   -۴
در  الهویردی  فرزند  محمودیان  محمدحسین  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲۹۹۲
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۸/۸۰ 

مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی شریفی .)م الف ۶۳۱۱(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۱۸۲ شماره  رای   -۵
از  قسمتی  در  عطاءاله  فرزند  احمدی  محمد  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۷۲
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۷۶۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

مع الواسطه از سید حسن میری .)م الف ۶۳۱۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۲۴۰ شماره  رای   -۶
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۵۱۲ آقای رضا عباسی فرزند کاظم در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۶ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۲۳۳۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از غریب رضا زند .)م الف ۶۳۱۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۲۵۳ شماره  رای   -۷
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۶۷۹ آقای علیرضا شاه محمدی فرزند مقصود در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۵/۹۲ مترمربع پلاک 
شماره ۱۵۴ فرعی از ۱۸۵۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از ایپکعلی خانلری .)م الف ۶۳۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۴۴۴ شماره  رای   -۸
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۳۵۴ آقای حسین شاه نظر فرزند محمود در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۲۸۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

مع الواسطه از اصغر خلیلی بتول زند .)م الف ۶۳۵۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳۷۱۳ شماره  رای   -۹
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۷۱۲۱ آقای محمدعلی یعقوبلو فرزند محرمعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۰ مترمربع پلاک شماره 
۲۲۴ فرعی از ۱۹۴۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۳۵۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۴۰۵ شماره  رای   -۱۰
از  در قسمتی  فرزند خداداد  ابوالفضل رضائی  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۵۱۷۳
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۹/۰۳ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۷۳۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۱۵۲(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/09/27 تاریخ انتشار دوم: 1396/10/12
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیچ نیازمندی از پرداخت یارانه ها حذف نمی شود 

بودجه 97 ؛ جام حذفی یارانه بگیران

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

دوشنبه -بیست و هفتم آذر ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4449

با توجه به واکنش مردم به حذف یارانه بگیران، نگرانی ها در خصوص اینکه این پول های یارانه بعد در کجا هزینه می شود و چه اتفاقی می 
افتد، تشدید شده است. 

سال ۱۳۸۹ بود که دولت نهم دو طرح مسکن مهر و سهام عدالت را با تبلیغات عجیب و غریبی اجرایی کرده بود و حالا نوبت آن بود که »پولی 
در جیب مردم برود.«  ۲۸ آذر ماه سال ۱۳۸۹ محمود احمدی نژاد در مقابل دروبین های تلویزیونی با اشتیاق خبر از اجرای طرح هدفمندی یارانه 
ها داد و وعده کرد این پول در یک بازه ۵ ساله ثروت عظیمی برای ایرانیان می شود. اما این گونه که پیش بینی می شد، طرح هدفمندی یارانه ها 

پیش نرفت. طرح هدفمندی یارانه به جای آنکه به توسعه زیرساخت های تولید بیانجامد، به دست انداز پرداخت های نقدی افتاد. 
به همین ترتیب، دولت روحانی از حدود ۵ سال گذشته برای هدفمندی این یارانه ها دست به حذف یک سری افراد پردرآمد زده، اما جمعی 
اندک، که شاید شمارشان به کمتر از ۴ میلیون نفر برسد، یارانه دریافت نمی کنند و همچنان ۷۶ میلیون ایرانی در فهرست یارانه بگیران جای 
دارند.  اما دولت دوم روحانی، با انتشار لایحه بودجه سال ۹۷ دست به اقدام بزرگی زد. در اولین قدم، براساس لایحه بودجه سال ۹۷ کل کشور، 
پیشنهاد شده تا از ابتدای سال ۱۳۹۷ سازمان هدفمندسازي یارانه ها ضمن تغییر نام به صندوق رفاه اجتماعي و اصلاح اساسنامه به منظور انجام 
ماموریت جدید تحت نظر وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعي قرار بگیرد.  از سوی دیگر، با توجه به این اعداد و ارقام و سایر مواردی که در بودجه سال 
آینده پیش بینی شده است، دولت در نظر دارد میزان یارانه بگیران را حدود ۳۱ میلیون کم کند؛ یعنی یک سوم یارانه بگیران از دریافت یارانه حذف 
خواهند شد و به این ترتیب تعداد یارانه بگیران در بودجه سال آینده ۴۵ میلیون نفر خواهد بود. آن طور که در لایحه بودجه سال ۹۷ آمده است، 

دولت در اجرای قانون هدفمند کردن یارانه ها و با هدف تحقق عدالت، کاهش فقر مطلق و توسعه بهداشت و سلامت مردم و همچنین معطوف 
کردن پرداخت یارانه نقدی به خانوارهای نیازمند، این اجازه را دارد که در سال آینده از محل منابع سازمان هدفمند کردن یارانه ها تا مبلغ ۳۷ هزار 
میلیارد تومان هزینه کند. این در حالی است که این رقم در قانون بودجه سال ۹۶ حدود ۴۸ هزار میلیارد تومان تعیین شده بود. به این ترتیب، بنا 

به لایحه بودجه سال ۹۷، این بخش با کاهش حدود ۱۱ هزار میلیارد تومانی مواجه شده است. 
چه کسانی ماندند و چه کسانی حذف شدند؟

در هیمن راستا، محمدباقر نوبخت، رییس سازمان برنامه و بودجه گفت: »هیچ نیازمندی از پرداخت یارانه ها حذف نمی شود و همه نیازمندان چه 
افرادی که شناسایی شده اند و چه کسانی که خود اعلام می کنند مشمول پرداخت یارانه ها خواهند بود.« نوبخت با بیان اینکه امسال مستمری 
افراد تحت پوشش نهادهای حمایتی سه و چهار دهم برابر افزایش یافته است، افزود: »تا ۷۰۰ هزار تومان به خانواده های ۵ نفر به بالا پرداخت 

می شود.« 
از طرف دیگر، نتیجه آخرین نشست ها در سازمان برنامه و بودجه حکایت از آن دارد که در پروسه قطع یارانه های فراگیر ۴۵ هزار و ۵۰۰ 
تومان، سال آینده یارانه کسانی که تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی)ره( و سازمان بهزیستی قرار دارند، برقرار مانده در این پروسه افزایشی 
را نیز تجربه خواهد کرد. در عین حال مقرر است یارانه بازنشستگانی و مستمری بگیرانی که تا سقف دو میلیون تومان حقوق دریافت می کنند 

نیز همچنان برقرار باقی بماند.



ورزشی44

رئیس هیأت  کشتی استان قم خبر داد

ارتقاء 2 پله ای جایگاه قم در کشتی 
باشگاه های جهان

رئیس هیأت  کشتی استان قم از ارتقاء دو پله ای جایگاه کشتی فرنگی قم در 
رده بندی تیم های برتر مسابقات فصل ۲۰۱۷ جام باشگاه های جهان خبر داد. 

محسن وزیری اظهار کرد: حضور در مسابقات فصل ۲۰۱۸ کشتی فرنگی قهرمانی 
جام باشگاه های دنیا دومین تجربه جهانی تیمی منتخب از کشتی استان قم در این 

سطح از پیکارها بود و خوشبختانه با نتیجه ای بهتر از دوره قبل تمام شد.
وی با اشاره به کسب عنوان ششمی فرنگی کاران تیم شهدای مدافع حرم قم در این 
دوره از پیکارهای جام باشگاه های کشتی جهان، افزود: سه سال قبل که نخستین بار 
تیم کشتی فرنگی صبای قم در مسابقات باشگاه های جهان به میدان رفت نتیجه 

تلاش این تیم کسب رتبه هشتم بود.
رئیس هیأت  کشتی استان قم اضافه کرد: در این دوره تیم شهدای مدافع حرم 
قم به واسطه قرار گرفتن بین سه تیم برتر مسابقات فصل ۱۳۹۶ باشگاه های کشتی 
فرنگی ایران، یکی از سه نماینده کشورمان در چهارمین دوره جام باشگاه های جهان 

بود و با کسب رتبه ای قابل قبول به کار خود پایان داد.
وی افزود: کشتی گیران تیم شهدای مدافع حرم قم در مرحله مقدماتی چهارمین 
دوره این پیکارها با دو نماینده از کشورهای گرجستان و تاجیکستان رقابت کرد که 
در پایان با یک برد مقابل نماینده تاجیکستان و یک باخت برابر نماینده گرجستان به 

بعدی این پیکارها راه پیدا کرد.
وزیری خاطرنشان کرد: این دوره از مسابقات با حضور ۱۰ تیم خارجی و سه تیم از 
کشورمان به میزبانی کشورمان در سالن ۶ هزار نفری مجموعه ورزشی ۲۵ آبان شهر 
اصفهان به انجام رسید و تیم شهدای مدافع حرم قم با توجه به رتبه دومی در گروه 

خود برای کسب رتبه های پنجم و ششم به ادامه مسابقات پرداخت.
وی یاد آور شد: تیم شهدای مدافع حرم قم در مصاف با رقیب گرجستانی هشت بر 
دو مغلوب شد اما تیم تاجیک ایر تاجیکستان را هفت بر سه شکست داد و در تلاش 
برای کسب رتبه پنجم ابتدا تیم دینامو ارمنستان ۶ بر ۴ مغلوب کرد اما در مصاف 

تعیین کننده برابر نماینده روسیه شکست هشت بر دو را پذیرفت و ششم شد.

با پایان رقابت ۱۴۵ ورزشکار صورت گرفت

معرفی برترین های موی تای جام شهید حججی 
در قم

نفرات برتر تمام رده های سنی نخستین دوره مسابقات موی تای جام شهید مدافع 
حرم محسن حججی در خانه ورزش های رزمی قم معرفی شدند. 

با برنامه ریزی انجام موی تای هیأت  ورزش های رزمی استان قم نخستین دوره 
مسابقات موی تای قهرمانی مردان قم با عنوان یادواره شهید مدافع حرم محسن 
حججی در خانه ورزش های رزمی مجموعه ورزشی راحله منطقه نیروگاه قم برگزار 

شد و برترین های خود را شناخت.
با توجه به مهلتی که انجمن موی تای برای ثبت نام علاقمندان به حضور در این 
رقابت ها در نظر گرفته بود، مجموعا ۱۴۵ ورزشکار در مجموعه ورزشی راحله نیروگاه 
قم حضور یافتند و برای به دست آوردن مقام های برتر چهار رده سنی با یکدیگر به 

رقابت پرداختند.
در پایان رقابت های رده سنی نونهالان این دوره از مسابقات مبین قنبری، یاسین 
شاه سوند، امین قنبری، محمدمهدی رضایی، ابراهیم صالحی، امیرحسین صالح نیا 
و سهیل سنگابی با شکست حریفان خود در اوزان مختلف رتبه نخست و عنوان 

قهرمانی را کسب کردند.
در رده سنی نوجوانان این مسابقات محمدمهدی قنبری، شاهین بیگی، مهدی 
رمضانی، امیرمحمد شعبانی، مهدی هنرجی، مهدی برزگر، امیرعلی کریمی، مهدی 
اکبری مقدم، مجتبی ایزدی، امیررضا محمدی و احمدرضا بیاتی با غلبه بر رقبای خود 

روی سکوی قهرمانی ایستادند.
در رده سنی جوانان این پیکارها نیز امیرحسین زلفی، محمد صادقی، حسین 
برمر، محمدحسین رحیمی، محمد رحیمی، امیرحسین کاویانی، پویا عباس نژاد، 
احسان جمشیدی، دانیال بالوی زاده، علمدار نورالهی، حسین بادی، مرتضی میرزایی و 

سیدحسن ابوطالبی روی سکوی نخست جای گرفتند.
سرانجام نوبت به معرفی برترین های رده سنی بزرگسالان رسید، رده ای که در 
رتبه بندی نهایی آن وحید اسماعیل گنجه، فیروز مختاری، علیرضا قنبری، عبدالله 
صالحی نیا، نوروز بخشی، امید امیری، منصور حیدری، سعید معصومی و محمد امیدی 
به مقام قهرمانی دست یافتند. برترین های این دوره از مسابقات در حالی مشخص 
شدند که با توجه به برنامه ریزی انجمن موی تای هیأت  ورزش های رزمی استان قم، 
پیکارهای سه رده سنی نونهالان، نوجوانان و جوانان به عنوان مسابقات قهرمانی قم 
برگزار شد و نفرات برتر رده سنی بزرگسالان به اردوی تیم منتخب قم برای اعزام به 

مسابقات قهرمانی کشور در بهمن ماه دعوت شدند.

مدیرکل دفتر امور مشترک فدراسیون ها :

انتخابات فدراسیون کشتی درزمان مقرر برگزار 
می شود

مدیرکل دفتر امور مشترک فدراسیون ها گفت: ریاست هیأت های استانی شغل 
محسوب نمی شود بنابراین برای برگزاری انتخابات فدراسیون کشتی مشکلی نیست و 

قطعاً رأس زمان مقرر برگزار خواهد شد.
محمد شروین اسبقیان در واکنش به ادعای عباس جدیدی مبنی بر دو شغله بودن 
چندین رئیس هیأت کشتی استانی و درخواست برای تعویق انتخابات فدراسیون 
کشتی گفت: از نظر ما ریاست هیأت های استانی در هیچ فدراسیونی شغل محسوب 
نمی شود چون هیچ حقوقی دریافت نمی کنند و فعالیت آنها به صورت افتخاری است.

وی ادامه داد: بیش از ۱۴۰۰ رئیس هیأت در رشته های مختلف داریم با این وجود 
اگر بخواهیم به آنها حقوق پرداخت کنیم، اعتبار آن از کجا باید تأمین شود. تمام آنها 
براساس مجامع انتخاباتی در شهر و استان خود انتخاب می شوند و به صورت افتخاری 
هم فعالیت می کند. مدیرکل دفتر امور مشترک فدراسیون ها تصریح کرد: ۲۰ سال 
در استان های مختلف مدیریت ورزشی کرده ام و اطمینان می دهم که هیچکدام 
از رؤسای هیأت ها حقوقی از دولت نمی گیرند بنابراین این سمت شغل محسوب 
نمی شود. با این تفاسیر مشکلی برای برگزاری انتخابات فدراسیون کشتی نیست و 

قطعاً رأس زمان مقرر برگزار خواهد شد.
به گزارش خبرگزاری فارس، عباس جدیدی یکی از کاندیداهای حضور در انتخابات 
فدراسیون کشتی مدعی شده بود که با توجه به دوشغله بودن برخی از رؤسای 
هیأت های کشتی استان ها و همچنین بازنشسته بودن برخی دیگر با توجه به منع 
به کارگیری قانون دوشغله ها و بازنشسته ها در مناصب دولتی، آنها حق حضور در 
انتخابات فدراسیون کشتی را ندارند و به همین دلیل خواستار تعویق برگزاری انتخابات 

این فدراسیون شده بود.
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حسین شمس: 

فوتسال  ما به سمت بهشت زهرا می رود

سرمربی تیم فوتسال گیتی پسند گفت: فوتسال ما هر روز بدتر از روز قبل 
می شود فوتسال رو به قهقرا می رود. فوتسال ما مریض است و ما فوتسالی ها باید 

منتظر باشیم که کی به سمت بهشت زهرا می رود.
حسین شمش ، در مورد اتفاقات هفته های اخیر در فوتسال و همچنین اتفاقات 
بازی هفته قبل تیم فوتسال گیتی پسند مقابل آتلیه قم گفت: شما ببینید وقتی 
خانواده ای که پدر ندارد، بچه ها همدیگر را می زنند و هر بچه ای ساز  مخالفت 
خود را به گونه ای می زند این موضع باعث شده که فوتسال  ما را دگرگون کند. 

آیا به نظر شما فوتسال ایران پدری بالای سر خودش دارد؟
وی در ادامه گفت: در قم حوادثی اتفاق افتاد که در طول تاریخ بی نظیر و 
بی سابقه بود. در این بازی لیدر تیم حریف سپهر محمدی دروازه بان ما و تیم 
ملی را تهدید به مرگ می کند و این لیدر مدعی می شود که اگر امروز تیم قم 
بازی را واگذار کند، مطمئن باشید شما جان سالم از زمین بیرون نمی برید و 
علنی دروازه بان را تهدید به مرگ می کند. آیا به نظر شما این دروازه بان می تواند 
عکس العمل خوبی داشته باشد؟ سرمربی گیتی پسند گفت: این موضوعات را ناظر 

مسابقه می دید اما عکس العملی از خود نشان نمی داد و فقط به گفتن به پلیس 
اتکا می کرد. در این بازی کمیته فوتسال مدعی شده بود که یک ناظر ویژه برای 
مسابقه  فرستادیم. من تا امروز نفهمیدم این ناظر چه ویژگی هایی داشت. به نظر 
من وی برای زیارت حضرت معصومه و تخمه شکستن در بازی آمده بود نه نظارت 
بازی. در  همین جا می گویم  ان شاءالله زیارتش قبول و سوغاتی هایی که تهیه 
کرده، مبارکش باشد.  وی در ادامه تصریح کرد: یک ناظر بازی قدرت بسیار دارد و 
می تواند یک بازی را تعطیل یا به مسئولین برگزاری تذکر دهد. اما این ناظر هیچ 
دخالتی نمی کرد. حتی می دید که این لیدر سرپرست ما را با مشت می زند و یا 
بعد از زدن هر گل تماشاگران حریف به زمین مسابقه می آمدند و شادی می  کردند 
اما این ناظر فقط بازی و اتفاقات را تماشا می کرد.  البته من خوشحالم که  از قم 
صحیح و سالم برگشتیم و در همین جا، جا دارد از مردم خوب قم و تماشاگران 

تیم آتلیه که فقط تیم خود را تشویق می کردند، تشکر ویژه داشته باشم.
سرمربی سابق تیم ملی گفت: واقعا نمی دانم که در کمیته داوری فوتسال چه 
خبر است. سهرابی ریاست کمیته داوری از شروع لیگ تاکنون اشتباهات بسیار 
داشته اما کسی یارای مقابله با وی را ندارد.  یکی از کارهای این کمیته این است 
که داوران بین المللی و خوب را به عنوان داور سوم بازیهای لیگ انتخاب و داوران 
کم تجربه را به عنوان داور وسط معرفی می کند. در بازی با تیم آتلیه داوری را 
برای ما گذاشته بودند که من تاکنون وی را اصلا ندیده بودم و برعکس نصیرلو 
داور خوب کشور را به عنوان داور سوم این بازی گذاشتند؛ آخر این چه چینش 
داوری است؟  وی در پاسخ به سوالی که راهکار شما برای جلوگیری از این اتفاقات 
چیست، گفت: حداقل کمیته فوتسال ما باید عاشق فوتسال باشند و  کفاشیان 
ریاست کمیته فوتسال به جای اینکه در تایلند، مالزی و قطر به سر ببرد برای 
فوتسال وقت بگذارد. هر هفته رئیس کمیته فوتسال باید بازی های مهم را توسط 
خودش یا دبیرش مورد بازدید قرار دهد و در سالن ها حضور پیدا کنند. متاسفانه 
فوتسال ما هر روز بدتر از روز قبل می شود و این فوتسال رو به قهقرا می رود در 
کل فوتسال ما مریض است و ما فوتسالی ها باید منتظر باشیم که کی به سمت 
بهشت زهرا می رود و اگر زودتر به حال این مریضی فکری نشود مطمئن باشید 
در آینده نزدیک فوتسال ما خیلی ضرر می کند. امیدوارم تا دیر نشده تاج ریاست 

فدراسیون فوتبال این موضوع را همانند موضوعات دیگر حل کند. 

دبیرکل فدراسیون فوتبال: 

قلب دولت برای موفقیت فوتبال این مملکت می تپد
دبیرکل فدراسیون فوتبال گفت: کی روش یک برنامه کامل ارائه 
کرده ولی تصمیم ما این است وقتی چیزی قطعی شد آن را اعلام 
کنیم، همین حالا هم با حجم گسترده مذاکرات با کشورهای 

مختلف مواجه هستیم. 
محمدرضا ساکت در حاشیه مراسم افتتاحیه نشست هم اندیشی 
و توجیهی روسای کمیته های جوانان استانهای مناطق ۹گانه 
و استعدادیابان سراسر کشور در جمع خبرنگاران در خصوص 
آخرین شرایط تیم ملی فوتبال ایران و برنامه ریزی صورت گرفته 
برای جام جهانی اظهارداشت : ما از اینکه مردم و رسانه ها دغدغه 
تیم ملی فوتبال را دارند ممنونیم و هر روز چند جلسه فشرده در 
این زمینه برگزار می کنیم. کی روش یک برنامه کامل ارائه کرده 
ولی تصمیم ما این است وقتی چیزی قطعی شد آن را اعلام 

کنیم. همین حالا هم با حجم گسترده مذاکرات با کشورهای 
مختلف مواجه هستیم. یک نمونه  از دغدغه های هواداران فوتبال 
این بود که کمپ تیم ملی در روسیه چه شد؟! طبیعتاً قرارداد 
این کمپ بسته شده و محل اسکان تیم ملی در روسیه مشخص 
شده است. در امور دیگر هم ما به دنبال ارتباط تنگاتنگ هستیم 
و در آینده هر مسئله ای که در مورد برنامه های تیم ملی قطعی 
شد آن را رسانه ای خواهیم کرد. ساکت در خصوص اینکه یکی از 
کارمندان سازمان لیگ در حوزه بین الملل توسط کمیته اخلاق 
محروم شده و هنوز مشغول به کار است، گفت:من جزئیات 
این موضوع را نمی دانم ولی قطعاً هم در سازمان لیگ و هم در 
داخل فدراسیون سیستمی داریم که اگر نیاز به جابجایی باشد 
این کار را انجام خواهیم داد. وی در پاسخ به سوال خبرنگار 

فارس مبنی بر اینکه شما چه انتظاری از دولت برای کمک به 
تیم ملی فوتبال ایران دارید؟ گفت: بدون شک قلب دولت برای 
موفقیت فوتبال این مملکت می تپد و همانطور که مستحضرید 
هفته گذشته جلسه ستاد ویژه با حضور وزیر محترم ورزش برگزار 
شد و جزئیات آن توسط مهدی تاج در اختیار رسانه ها قرار گرفت. 
بدون شک شخص آقای سلطانی فر به عنوان نماینده ویژه دولت 
و در رأس هرم وزارت ورزش همه گونه همکاری را با ما داشته و 
خواهد داشت. ساکت در پایان در خصوص اینکه سرانجام پرونده 
اختلاف بین ایران و عربستان و برگزاری بازی ها در کشور ثالث 
چه شد؟ گفت: این مطلبی است که مهدی تاج قبلًا در موردش 
صحبت کرده و چون موضوع در حال پیگیری است او دوباره 

جزئیات لازم را به شما اعلام خواهد کرد.

آگهی تجدید مناقصه عمومیآگهی مزایده عمومی -مرحله اول )نوبت اول(

احمدزارع- شهردار شاهدشهرعلی عسگری- مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اندیشه

 در نظر دارد به استناد دومین صورتجلسه شورای سازمان نسبت به واگذاری امتیاز بهره برداری از یک باب 
مغازه تجاری به مساحت 266 مترمربع جزء پلاک ثبتی  43/4367 واقع در شهر اندیشه فاز 2 خیابان 
شهید نوری نبش بن بست دوم قطعه 18 جهت ارائه کلیه صنوف به مدت یکسال بصورت اجاره بهای ماهیانه 

از طریق برگزاری مزایده عمومی به اشخاص حقیقی و حقوقی واگذار نماید. 
-قیمت پایه جهت شرکت در مزایده ماهیانه مبلغ 35/000/000 ریال 

-سپرده شرکت در مزایده مبلغ 21/000/000 ریال 
مهلت و محل فروش اسناد مزایده : از تاریخ چاپ آگهی لغایت روز دوشنبه مورخ 96/09/27 به نشانی : 

شهریار- شهر اندیشه - فاز ۳ شهرداری اندیشه واحد امور مالی می باشد. 
-مهلت و ارائه پیشنهادات: پایان وقت اداری روز دوشنبه مورخ 96/10/11 دبیرخانه ایستگاه شماره 2 سازمان 

اتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اندیشه واقع در فاز ۲ بلوار نیلوفر- بلوار ارکیده
-زمان و محل بازگشایی پیشنهادات واصله: روز سه شنبه مورخ 96/09/12 ساعت 00 : 12 دفتر مدیرعامل 

سازمان 
-سازمان در رد یا قبول هر یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است. ضمناً برنده اول، دوم و سوم مزایده هر گاه 

حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده شرکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع سازمان ضبط خواهد شد. 
-سایر اطلاعات و جزئیات در کار برگ مزایده درج گردیده است. 

در راستای اجرای بودجه مصوب شهرداری در سال ۱۳۹۶، این شهرداری در نظر دارد جهت اجرای پروژه ذیل از 
طریق مناقصه عمومی نسبت به شناسایی پیمانکار واجد شرایط اقدام نماید.

شرایط شرکت در مناقصه:
۱- دارا بودن حداقل رتبه ۵ ابنیه معاونت مدیریت و برنامه ریزی.

۲- سپرده شرکت در مناقصه بشرح جدول ذیل می باشد که می بایست همراه اسناد مناقصه تحویل گردد.
۳- محل بازگشایی پیشنهادات شهرداری شاهدشهر)دفتر شهرداری( می باشد.

۴- هرگاه برندگان اول و دوم و سوم حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
۵- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

6- هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. )دو نوبت(.
۷- سایر شرایط شرکت در مناقصه در اسناد مناقصه درج شده است.

۸- کلیه متقاضیان یا برای کسب اطلاعات بیشتر به واحد امور قراردادهای شهرداری شاهدشهر یا با شماره تلفن 
۰۲۱۶۵۴۴۲۵۰۰ تماس حاصل نمائید.

سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اندیشه

مدیر آکادمی استقلال می گوید تیم های پایه استقلال طی یک سال 
گذشته شرایط خوبی را سپری کرده اند.

صادق ورمزیار مدیر آکادمی استقلال درباره شرایط این مجموعه 
گفت: با لطف خدا و مدیریت خوب آقای افتخاری طی یک سال گذشته 
ثبات خوبی در آکادمی وجود داشته است. توانستیم با استفاده از این 
ثبات پس از سال ها که تیم های استقلال جز تیم های برتر نبودند، روی 
تیم های پایه تمرکز کامل داشته باشیم. در نیم فصل دوم مسابقات، 
مجموعه تیم های ما تنها یک باخت داشتند و همین موضوع نشان 
می دهد که تیم های ما با مساعدت مدیریت و هیات مدیره و تلاش های 

آکادمی در حال پیشرفت هستند.
استقلال، تصریح کرد:  پایه  تیم های  ادامه درباره وضعیت  وی در 
نونهالان ما با اختلاف زیاد نسبت به باشگاه های خوب و آکادمی دار 
با سابقه ای مانند پیکان، سایپا و پرسپولیس در رده چهارم جدول قرار 
گرفته اند. نوجوانان با وجود این که روند آماده سازی را دیرتر از بقیه 
شروع کردند، در نیمه بالایی جدول حضور دارند. تیم جوانان استقلال 
از ابتدای فصل روند خوبی را داشت و حالا هم صدرنشین لیگ جوانان 
هستیم. امیدهای استقلال نیز با زحمات نوازی خودش را در جمع 
بالانشینان حفظ کرده و روند خوبی را طی می کند. این موضوع نشان 
و  آکادمی خوب  یک  توانسته  سال ها  از  پس  استقلال  که  می دهد 
بی حاشیه داشته باشد که بازیکنان توانا و با استعدادی نیز در اختیار 

دارد که قراردادهای بلند مدت با باشگاه دارند. این بازیکنان در آینده 
نزدیک نقش پر رنگی در لیگ برتر خواهند داشت.

ورمزیار با بیان این که "برخی ایرادات در برگزاری مسابقات وجود 
دارد،" خاطرنشان کرد: به برخی تصمیمات هیات فوتبال انتقاداتی وارد 
است و امیدواریم که این مشکلات برطرف شد. به طور مثال در لیگ 
جوانان یکی از تیم های مدعی یک بازی عقب افتاده دارد که همچنان 
برگزار نشده و این موضوع باعث ایجاد شبهاتی شده است زیرا انتظار 
می رود در هفته های پایانی تکلیف امتیازات مشخص شود. انتظار داریم 

بازی ها به شکل همسان جلو برود تا مشکلی نباشد.
پیشکسوت باشگاه استقلال در پایان درباره وضعیت تیم بزرگسالان، 
تصریح کرد: تیم بزرگسالان استقلال هم با اضافه شدن شفر پیشرفت 
داشته است. تیم با نظم بازی می کند. شفر از فوتبال منظم آلمان به 
ایران آمده و همین موضوع تاثیرات مثبتی در تیم داشته است. ما 
بازیکنان با استعداد و خوبی در اختیار داریم که نظم و تاکتیک های شفر 
باعث شده این بازیکنان توانایی های خود را به نمایش بگذارند. تیم در 
چند هفته گذشته چند فاکتور را به خوبی اجرا می کند و هواداران نیز از 
تیم استقبال می کنند. توپ گیری سریع از حریف، بازی مالکانه همراه با 
طراحی حملات که باعث شده استقلال در حمله تنوع داشته باشد، در 
کنار بازی سازی از خط دفاع و البته خلق موقعیت های زیاد باعث شده 

نمایش های استقلال مورد قبول هواداران و کارشناسان باشد.

 پیشکسوت تیم فوتبال استقلال می گوید این تیم نیاز دارد دو مهاجم خوب به خدمت بگیرد. 
مجید نامجو مطلق  در خصوص شرایط استقلال در نیم فصل اول لیگ گفت: آبی پوشان در واقع لیگ 
را خوب شروع نکردند. آنها فراز و نشیب زیادی داشتند و دچار مشکلات فنی بودند. همین دلیل باعث 
شد تا اواسط نیم فصل اول منصوریان ازاستقلال جدا شود. با آمدن شفر، استقلال شرایط بهتری پیدا کرد 

بازی به بازی بهتر شد.
وی در پاسخ به این سئوال که آیا به این استقلال می توان در نیم فصل دوم امیدوار بود؟ گفت: همه با 
امید زنده هستیم. مطمئنا استقلال در نیم فصل دوم شرایط بهتری خواهد داشت و با تقویت خود و جذب 
چند بازیکن می تواند به روزهای خوب گذشته اش بازگردد. پیشکسوت استقلال در ادامه خاطرنشان کرد: 
یکی از خطوطی که باید مورد تقویت قرار بگیرد فاز تهاجمی استقلال  است. لازم است این تیم دو مهاجم 

خوب را به خدمت بگیرد تا بتواند در نیم فصل دوم عملکرد قابل قبولی داشته باشد.
نامجومطلق در خصوص گروه استقلال در لیگ قهرمانان آسیا نیز گفت: قاعدتا شناخت خوبی باید از 
گروه استقلال داشت. نسبت به سایر تیم های ایرانی دیگر حاضر در لیگ قهرمانان، گروه استقلال به مراتب 
سخت تر است اما می توان با برنامه ریزی دقیق و برطرف کردن نقاط ضعف و تمرینات منظم، شرایطی 
را بوجود آورد که استقلال در این تورنمنت نتایج قابل قبولی کسب کند. اگر چه تیم های حاضر در این 
گروه تا دندان مسلح هستند اما اعتقاد دارم اگر استقلال در کوران مسابقات لیگ قرار گرفته و شرایط خوبی 
داشته باشد در لیگ قهرمانان هم نتایج خوبی کسب خواهد کرد. وی در خصوص حسین حسینی دروازه 
بان جوان استقلال هم گفت: عملکرد حسینی بسیار عالی بوده است. او در چند دیداری که به میدان رفته، 
توانسته است از دروازه استقلال به خوبی حفاظت کند. حضور یک مهدی رحمتی در استقلال نیز باعث 
شد تا انگیزه های این جوان دو چندان شودو اگر از مسیر اصلی خود خارج نشود مطمئنا بهترین دروازه بان 

ایران خواهد بود و جایگاه ویژه ای در تیم ملی خواهد داشت.

صادق ورمزیار: 

استقلال با شفر، فاکتورهای مثبت زیادی دارد
مجید نامجو مطلق:

 استقلال دو مهاجم می خواهد

حضور مهدی طارمی در دفتر باشگاه پرسپولیس با لباس های غیر رسمی احتمال اخراج 
او از پرسپولیس را افزایش داد. مهدی طارمی برای پیگیری وضعیت خود در روز های اخیر 
به دفتر باشگاه مراجعه کرد و شکل حضور او و نوع لباس پوشیدن این بازیکن به مذاق 
سرپرست باشگاه پرسپولیس و برخی از مسئولان بادشگاه خوش نیامده و تصمیم گرفته اند 
این بازیکن را اخراج کنند. روز شنبه در مراسم ضیافت برانکو در دور همی باز هم طارمی 
غایب بود تا به نوعی موضوع اخراج او جدی تر شود. گفته می شود او با لباس فوتبالی و البته 
با شورت ورزشی در دفتر باشگاه حضور یافته است و این باعث ناراحتی مسئولان باشگاه 
شده است. وکیل مهدی طارمی نیز روز شنبه  در دفتر باشگاه پرسپولیس حاضر شد تا 
با گرشاسبی دیدار کند اما او هم موفق به دیدن آقای سرپرست نشد. پیشنهادهای اخیر 
اروپایی نیز مزید بر علت شده تا رفتارهای طارمی کمی شبهه برانگیز باشد. در روزهایی که 
مهاجمان پرسپولیس خوب گل می زنند و طارمی هم دردسرهایش پایان ندارد احتمال 
جدایی این بازیکن زیاد است. هنوز از سوی باشگاه پرسپولیس این موضوع رسانه ای نشده 
است و مقام رسمی این موضوع را تایید نکرده است اما یک منبع آگاه در گفتگو با باشگاه 

خبرنگاران جوان معتقد است: تصمیم پرسپولیسی ها برای اخراج طارمی جدی است.

سایت معتبر یونانی از قطعی شدن انتقال ستاره ایرانی و جنجالی پانیونیوس به 
باشگاه بزرگ و پرطرفدار شهر آتن خبر داد.

در گزارش سایت SDNA آمده است:» مسعود شجاعی که در حال حاضر در 
جنوب اسپانیا و در تیم سابق خود لاس پالماس مشغول تمرین است تا یکی دو 
روز آینده مراحل فسخ قراردادش با پانیونیوس را طی خواهد کرد تا به صورت 
رسمی با AEK آتن قراردادی ۶ ماهه به امضا رسانده و فصل را با این باشگاه ادامه 
بدهد«. نکته قابل ذکر در این رابطه اینکه در شرایطی که این سایت یونانی مدعی 
شده است مسعود شجاعی با تیم آ ا ک به توافق نهایی رسیده است باید عنوان 
کرد این بازیکن پیشنهادات دیگری نیز دارد که ممکن است تغییراتی در تصمیم 

نهایی وی ایجاد کند.
 بنا بر گزارش خبرنگار "ورزش سه"، شجاعی پیشنهادات وسوسه کننده ای از 
لیگ آدلانته )اسپانیا( دارد که می تواند نظر وی را برای انتخاب تیم آینده تغییر 

دهد. 
بنابراین هنوز موضوع انتقال شجاعی به تیم آ ا ک رسمی نشده است.

 مسعود شجاعی به AEK پیوستاخراج طارمی از پرسپولیس
اسامی داوران قضاوت کننده در مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی مشخص شد. 

به گزارش سایت فدراسیون فوتبال، اسامی داوران قضاوت کننده در مرحله یک چهارم 
نهایی جام حذفی به شرح زیر است:

دوشنبه ۲۷ آذر: استقلال تهران - ایرانجوان بوشهر / ساعت ۱۶:۲۰ - ورزشگاه آزادی 
تهران- رضا عادل - محمدرضا منصوری - حمید سبحانی - محمدباقر پورباقر - ناظر: 

فریدون اصفهانیان
خونه به خونه مازندران - گسترش فولاد / ساعت ۱۳:۴۵ - ورزشگاه هفتم تیر بابل- 
بیژن حیدری - بابک داوری - مهدی الوندی - کیوان علیمحمدی - ناظر: محمدرضا فلاح
سه شنبه ۲۸ آذر: استقلال خوزستان - تراکتورسازی تبریز / ساعت ۱۴:۳۰ - ورزشگاه 
غدیر اهواز- محمدحسین زاهدی فرد - مهدی عالیقدر - جلیل شعرانی - وحید صالحی 

- ناظر: ابوطالب طاهریان
پرسپولیس - نفت آبادان / ساعت ۱۶:۲۰ - ورزشگاه آزدی تهران

اشکان خورشیدی- علیرضا ایلدروم - هادی طوسی - علی میرغفاری - ناظر: حسین 
عسگری

  داوران مرحله یک چهارم نهایی جام  حذفی 



5 علمی و سلامت 

۱۰راه خلاصی از ترک پاشنه
: یکی از مشکلاتی که در ناحیه پا رخ می دهد و بر زیبایی آن تاثیر می گذارد، ترک 
پاشنه پا است. این مساله در خانم ها نسبت به آقایان شیوع بیشتری دارد. اگر شما هم 
جزو کسانی هستید که از ترک پا رنج می برید و تا حالا هر چه کرده اید، نتوانسته اید از 
شرش خلاص شوید، حتما این مطلب را بخوانید. پاها جزو اعضای زحمتکش و پرکار بدن 
هستند. وظیفه آنها قبل از هر چیزی تحمل وزن بدن و حرکت دادن آن است. پاها در 
اغلب موارد در جوراب و کفش پنهان هستند، بنابراین در خیلی مواقع از زیبایی و سلامتی 
شان غافل می شویم. این غفلت نیز باعث خشک شدن پوست پاها و ترک برداشتن پاشنه 
ها می شود. زمانی که ترک ها عمیق می شوند دردناک شده و جلوه نازیبایی پیدا می 
کنند. البته ترک پاشنه ها در اثر کمبود زینک و اسیدهای چرب امگا۳ نیز بروز می کند و 
لازم است علاوه بر تامین این مواد، به فکر چرب کردن و مراقبت از پوست پاها نیز باشید.

شب ها پاها را حمام کنید
قبل از هر چیز کفش پاشنه باز نپوشید و چه پاشنه هایتان ترک داشته باشد و چه 
نداشته باشد، از کرم مرطوب کننده غافل نشوید. در صورت خشکی و ترک پوست 
پا بهتر است قبل از خواب پاها را به مدت ۱۵ تا ۲۰ دقیقه در آب گرم قرار دهید تا 
پوستشان خیس شود. سپس با ملاطفت پاشنه ها را به آرامی سنگ پا بزنید. با این کار 
سلول های پوست مرده جدا شده و پوست نرم تر می شود. در نهایت پاها را خشک 

کرده و کرم مرطوب کننده بزنید و جوراب به پا کنید. این کار را هر شب تکرار کنید.
روغن های گیاهی را دریابید

در اکثر موارد خشکی و مرطوب نکردن پوست باعث ترک خوردن پاشنه ها می شود. 
اینجاست که نقش روغن های گیاهی به عنوان یک درمان خانگی برای این مشکل 
پررنگ می شود، چون به سادگی باعث مرطوب و نرم شدن پوست می شود. روغن 
نارگیل یا روغن زیتون به راحتی پوست پاها را نرم و مرطوب می کنند. شب ها قبل از 
خواب پاشنه ها و پاها را روغن مالی کنید و جوراب نخی بپوشید تا همه چیز چرب نشود. 

یک شب را جوراب بخوابید و بگذارید روغن تا صبح روی پاشنه ها بماند.
وازلین و آب لیموترش بمالید

آب لیموترش و وازلین روی پوست تاثیر دارد، به نرم شدن پینه ها کمک می کنند 
و ترک پاشنه ها را کاهش می دهند. کافیست به مدت ۱۵ تا ۲۰ دقیقه پاهایتان را در 
محلول آب گرم و اندکی نمک قرار دهید تا پوست شان نرم شود. سپس آنها را با دقت 
خشک کنید و پاشنه ها را به ترکیب آب لیموترش و وازلین آغشته کنید. جوراب نخی 

بپوشید و با خیال راحت بخوابید.
عسل فوق العاده است

عسل یک ماده غذایی عالی است. این ماده غذایی حاوی ترکیبات مفیدی است که 
پوست را نرم و مرطوب می کند. کافیست داخل تشتی مقداری عسل و آب گرم را 
مخلوط کرده و پاها را به مدت ۱۵ دقیقه در آن قرار دهید. همچنین می توانید مقداری 
عسل را به پوست پاشنه ها زده و روی آن کیسه فریزر بگذارید. در نهایت بعد از ۲۰ 

دقیقه پاها را شستشو دهید و کرم بزنید.
پارافین درمانی کنید

اگر ترک پاشنه ها دردناک و آزاردهنده شده، پارافین را دریابید. باید موم پارافین را با 
روغن نارگیل ترکیب کنید. این دو ماده را داغ کنید و اجازه دهید به دمای قابل تحمل 
برسد و آن را روی پاشنه های ترک خورده بزنید. باز هم جوراب بپوشید و اجازه دهید 

یک شب تمام ترکیب روی پاهایتان بماند.
با آرد برنج لایه برداری کنید

برای داشتن پاهایی زیبا لازم است کمی دردسر بکشید. دو تا سه قاشق غذاخوری آرد 
برنج را با سرکه سیب و عسل مخلوط کنید. ابتدا پاها را در تشت آب گرم قرار دهید تا 
پوستشان نرم شود. سپس پوست را خمیری که تهیه کرده اید لایه برداری کنید. خمیر 

را به پوست پاشنه ها و پاها بزنید و با ماساژ دورانی لایه برداری کنید.
جوی دو سر پوست را نرم می کند

جوی دوسر یک ماده خوراکی طبیعی است که پوست پاشنه ها را نرم و لطیف می 
کند.علاوه بر این برای خلاص شدن از شر پینه ها نیز می توانید به این ماده اعتماد کنید. 
کافیست چند قاشق پودر جوی دوسر را با روغن جوجوبا یا روغن نارگیل ترکیب کنید. 
سپس آن را روی پاشنه ها زده و با حرکات دورانی ماساژ دهید. بگذارید ترکیب به مدت 

۱۰ دقیقه روی پوست بماند و در نهایت شستشو دهید.
ترکیب ماست و عسل را دریابید

یکی دیگر از بهترین درمان های خانگی برای ترک پاشنه ها، ترکیب ماست و عسل 
است. یک فنجان ماست را با یک قاشق عسل مخلوط کنید و ترکیب را روی پاشنه ها 
بمالید. رویشان را با کیسه فریزر و جوراب بپوشانید و اگر می توانید تحمل کنید بگذارید 

یک شب کامل بماند. برای رسیدن به نتیجه بهتر هر شب این کار را تکرار کنید.
از روغن کرچک بدتان نیاید

خیلی ها از روغن کرچک بدشان می آید. اگر شما نیز چنین احساسی دارید زمان آن 
رسیده این روغن را به عنوان دوست سلامت پوست به رسمیت بشناسید، چون تاثیر 
خوبی در بهبود ترک های پوستی دارد، البته به شرطی که پای زخم باز در میان نباشد.
یک تکه پارچه تمیز یا گاز استریل را به روغن کرچک آغشته کرده و روی پوست 
خشک و ترک خورده پاها و پاشنه ها قرار دهید. بهتر است با باند ناحیه مورد نظر را 

ببندید تا پوست خشک مدت طولانی در تماس با روغن باقی بماند.
  پابرهنه راه نروید 

یکی از علت های شایع ترک پاشنه، راه رفتن مداوم روی فرش، موکت و سطح های 
زبر است. افرادی که پا برهنه راه می روند، بر اثر سایش کف پا بیشتر دچار این مشکل 
می شوند. همچنین با پای برهنه در محل هایی که گرد و خاک وجود دارد راه نروید. 
ترک های پاشنه پا محل ورود انواع و اقسام مواد از محیط هستند که هم باعث تشدید 

ترک پاشنه پا و هم خارش و التهاب و درد در این ناحیه می شوند.

8دلیل شایع عفونت دستگاه ادراری
دستگاه ادراری انسان به گونه ای شکل گرفته است که باکتری ها را دور نگه دارد، اما 
سدهای دفاعی آن می توانند فرو بریزند. زمانی که این اتفاق رخ دهد، باکتری ها می توانند 
رشد کرده و به سرعت تکثیر شوند که به شکل گیری عفونت منجر می شود.  اگر تجربه ابتلا 
به عفونت دستگاه ادراری را داشته باشید، با احساس سوزشی آزاردهنده و نیاز مکرر به دفع 
ادرار آشنا هستید، و احتمالا هر کاری انجام می دهید تا بار دیگر چنین تجربه ای نداشته 
باشید.  به گزارش "پریونشن"، بنابر گزارش بنیاد ملی کلیه آمریکا، از هر پنج زن، یک نفر از 
آنها عفونت دستگاه ادراری را در برهه ای از نزدگی خود تجربه می کند. در شرایطی که مردان 
نیز می توانند به این شرایط مبتلا شوند، احتمال ابتلای زنان به عفونت دستگاه ادراری بسیار 
بیشتر است. زنان از مجرای پیشاب کوتاه تری نسبت به مردان برخوردار هستند، که عبور 
باکتری های مسبب عفونت دستگاه ادراری و حمله به مثانه را بسیار آسان می سازد.  دستگاه 
ادراری انسان به گونه ای شکل گرفته است که باکتری ها را دور نگه دارد، اما سدهای دفاعی 
آن می توانند فرو بریزند. زمانی که این اتفاق رخ دهد، باکتری ها می توانند رشد کرده و به 
سرعت تکثیر شوند که به شکل گیری عفونت منجر می شود. در ادامه با برخی از شایع ترین 

دلایل عفونت های دستگاه ادراری بیشتر آشنا می شویم.
 رابطه جنسی:  رابطه جنسی یکی از دلایل اصلی ابتلا به عفونت دستگاه ادراری در زنان 
محسوب می شود، زیرا می تواند موجب انتقال باکتری ها از قسمت هایی مانند روده یا واژن 
به مجرای پیشاب شود. برای کاهش خطر ابتلا به عفونت دستگاه ادراری، طی ۳۰ دقیقه 
پس از رابطه جنسی دفع ادرار را انجام دهید. توصیه معمول مبنی بر شستشوی اندام تناسلی 
بلافاصله پیش و پس از رابطه جنسی را نیز نادیده بگیرید، زیرا این کار می تواند موجب ایجاد 

تغییر در جمعیت باکتریایی شود و خطرات عفونت دستگاه ادراری را افزایش دهد.
یبوست:  شما می توانید مدفوع خود را یکی از مقصران ابتلا به عفونت دستگاه ادراری 
بدانید. ابتلا به یبوست تخلیه مثانه به روش درست را دشوار می سازد، که به معنای آن است 
باکتری های باقیمانده زمان زیادی برای رشد و تکثیر و در نتیجه ایجاد عفونت دارند. از سوی 
دیگر، اسهال یا بی اختیاری دفع مدفوع نیز می توانند خطر ابتلا به عفونت دستگاه ادراری را 
افزایش دهند، زیرا باکتری ها از مدفوع شل می توانند به راحتی مسیر خود به سمت واژن و 

مجرای پیشاب را طی کنند. 
دیابت کنترل نشده : هنگامی که قند خون بالا است، قند اضافی از طریق ادرار دفع می 
شود. این شرایط محیطی مطلوب برای رشد بیش از اندازه باکتری ها و به طور بالقوه شرایطی 
که تمایلی به تجربه آن ندارید، یعنی عفونت دستگاه ادراری را فراهم می کند. البته تا زمانی که 
به دیابت مبتلا نباشید، علاقه شما به مصرف خوراکی های شیرین، خطر ابتلا به عفونت دستگاه 

ادراری را افزایش نمی دهد.
 نگه داشتن ادرار : اگر نیاز به دفع ادرار دارید، این کار را انجام دهید. نگه داشتن ادرار برای 
شش ساعت یا بیشتر می تواند احتمال ابتلا به عفونت دستگاه ادراری را افزایش دهد، زیرا 

باکتری های حاضر در مثانه زمان زیادی برای رشد و تکثیر دارند.
 کم آبی بدن:  مصرف آب فراوان نه تنها تشنگی را برطرف می کند، بلکه احتمال ابتلا به 
عفونت دستگاه ادراری را نیز به ویژه در ماه های گرم تابستان، زمانی که بسیاری از ما به میزان 
کافی آب مصرف نمی کنیم را کاهش می دهد. با نوشیدن آب فراوان به تخلیه باکتری هایی 

از بدن کمک می کنید که می توانند موجب عفونت دستگاه ادراری شوند.
 استفاده از محصولات ضد بارداری : استفاده از داروهای ضد بارداری می تواند به 
ایجاد تغییر هورمونی منجر شود، که تغییر در باکتری های عادی حاضر در واژن را به همراه 
داشته و این شرایط می تواند احتمال ابتلا به عفونت دستگاه ادراری را افزایش دهد. استفاده 
از گزینه های دیگر ضد بارداری مانند اسپرم کش ها نیز می تواند احتمال ابتلا به این نوع 

عفونت را افزایش دهد. 
محصولات مخصوص بانوان:  نوارهای بهداشتی و تامپون های کثیف مکانی مطلوب 
برای رشد و تکثیر آسان باکتری ها هستند. از این رو، تعویض مکرر آنها برای پیشگیری 
از ابتلا به عفونت دستگاه ادراری هنگام دوره های قاعدگی بهترین گزینه است. همچنین، 
استفاده از زیرپوش های نخی از رطوبت بیش از اندازه که موجب رشد باکتری ها می شود، 

پیشگیری می کند.
 سنگ کلیه : سنگ کلیه که به واسطه تجمع رسوبات مواد معدنی شکل می گیرد، می 
تواند خطر ابتلا به عفونت دستگاه ادراری را افزایش دهد، زیرا آنها می توانند موجب انسداد 
در مجرای ادرار و بازگشت آن شوند، که زمان زیادی را برای رشد و تکثیر در اختیار باکتری 

ها قرار می دهد.
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کج فهمی های پیرامون انواع هپاتیت  و سایه و روشن های 
عاقبت مبتلایان به این بیماری، باعث شد در گفت وگو با 
کارشناسان گزارشی پیرامون این موضوع تهیه شود که در 
ادامه می خوانید.  هپاتیت ویروسی، از بیماری های شایع 
جهان است که حل معضل آن نیاز به افزایش و ارتقاء 

سطح آگاهی و دانش همه افراد جامعه دارد.
نارسایی کبدی

ویروس ها شایع ترین عامل ایجادکننده بیماری هپاتیت 
هستند. تاکنون حداقل ۶نوع ویروس مسئول بروز انواع 
مختلف هپاتیت)A، B، C، D، E، G( شناسایی  شده  است. 
هرکدام از این ویروس ها به گروه جداگانه ای تعلق دارند و 

بیماری که ایجاد می کنند نیز ارتباطی با یکدیگر ندارد.
دکتر سیدمؤید علویان، فوق تخصص گوارش و کبد 
در این خصوص می گوید: هپاتیت ویروسی مزمن B و 
C از بیماری های شایع دنیا هستند و از اهمیت زیادی 
برخوردارند؛ زیرا این دونوع هپاتیت مزمن شده و باعث 
نارسایی کبد و سیروز کبدی می شوند. هم اکنون میزان 
با  می توان  را  جامعه  در  هپاتیت  دونوع  این  به  ابتلا 
درنظرگرفتن عوامل خطر و درمان آنان کم کرد و مانع 
ایران  افراد جدیدتر شد. رئیس شبکه هپاتیت  ابتلای 
می افزاید: درمجموع شیوع هپاتیت B و C در مردان 
بیشتر از زنان است. اغلب مبتلایان به هپاتیت B نیز 
بیشتر بین ۲۴ تا ۵۰سال و مبتلایان به هپاتیت C بین 
۲۰ تا ۴۰سال سن دارند. عضو فرهنگستان علوم پزشکی 
تصریح می کند: چنانچه این بیماری و علائم آن کمتر از 
۶ماه طول بکشد، به آن هپاتیت حاد، اما اگر از ۶ماه بیشتر 
به درازا بکشد، به آن هپاتیت مزمن می گویند. تغییر رنگ 
پوست و چشم ها به زردی)یرقان(، پررنگی ادرار)تیره شدن 
ادرار(، بیرنگ شدن مدفوع)سفیدشدن رنگ مدفوع(، تهوع، 
استفراغ، بی اشتهایی، خارش بدن، خستگی، بی حالی و 
کاهش توانایی در انجام فعالیت های روزانه ازجمله علائم 
و نشانه های هپاتیت حاد است. دکتر سیدمؤید علویان 
درخصوص این تصور غلط که ابتلا به بیماری هپاتیت 
بیماری  به شدت  باتوجه  است، می  گوید:  برابر  با مرگ 
 ،A و نوع هپاتیت، روند بیماری متفاوت است. هپاتیت
خوشبختانه مرگ ومیر بسیار کمی دارد و پس از بهبودی 
نیز هیچ گونه عارضه ای برجای نمی گذارد. در مورد هپاتیت 
B نیز در اکثر موارد فرد خوب می شود و در پنج درصد 
بیماران، ویروس در بدن آن ها باقی مانده و احتمالا با تکثیر 
خود برای بیمار مشکل هایی را در آینده ایجاد کند. هپاتیت 
C هم در مدت زمان طولانی مثلا ۲۰ تا ۳۵سال می تواند 

منجر به نارسایی کبد شود.

C و B مهم ترین روش های انتقال هپاتیت
 C علویان درباره مهم ترین روش های انتقال هپاتیت
توضیح می دهد: هپاتیت C ازطریق دست دادن و بوسیدن 
آلوده، آشپزی کردن و در یک مکان غذا خوردن،  فرد 
انجام معاشرت معمول در محل کار و منزل، در آغوش 
گرفتن مبتلایان، از راه هوا و شناکردن در یک استخر 
منتقل نمی شود. همچنین انتقال این نوع هپاتیت به دنبال 
تماس جنسی شایع نیست؛ آمارهای موجود خطر کمتر 
از پنج درصد را نشان می دهد. میزان انتقال به مدت ازدواج 
و مقدار ویروس موجود در خون فرد مبتلا بستگی دارد. 
البته خطر انتقال جنسی در موارد تماس جنسی خارج از 
چارچوب خانواده و با افراد متعدد بیشتر است. در ضمن 
خطر انتقال به دیگر اعضای خانواده بسیار ضعیف است و 
جداسازی وسایل زندگی مانند قاشق و بشقاب ضروری 
مسواک،  مانند  وسایل شخصی  جداکردن  اما  نیست؛ 
ریش تراش، ناخن گیر، برس، حوله و کیسه حمام ضروری 
است. رئیس شبکه هپاتیت ایران بیان می کند: همچنین 
هیچ دلیلی دال بر انتقال این عامل عفونی از راه خوراکی 
مانند غذای آلوده یا آب آلوده وجود ندارد)برخلاف هپاتیت 
A(؛ بنابراین این افراد نباید نسبت به خطر انتقال بیماری 
به دیگران حساسیت شدید نشان دهند و خود را منزوی 
را  مرتب خود  و  باشند  داشته  گناه  احساس  یا  کنند 
سرزنش کنند. سوراخ کردن پوست با یک سوزن به منظور 
 C خالکوبی، یکی از راه های شناخته شده انتقال هپاتیت
است. البته درصورت رعایت بهداشت و استفاده از وسایل 

یک بارمصرف، نباید نگران ابتلا بود.
انتقال از مادر باردار به جنین!

به گفته وی، خطر انتقال عفونت ویروس هپاتیت C از 
مادران باردار به جنین بسیار نادر است. اگر هپاتیت حاد 
ناشی از ویروس C زود تشخیص داده شود، به راحتی قابل 
علاج است؛ در بیش از ۹۵درصد موارد این نوع هپاتیت 
قابل ریشه کنی است. این فوق تخصص گوارش و کبد 
درباره راه های انتقال هپاتیت B نیز می گوید: مهم ترین 
راه های انتقال ویروس هپاتیت B ازطریق مادر مبتلا به 
پرخطر، گروه های  تماس خونی  انتقال جنسی،  نوزاد، 
پرخطر مانند بیماران هموفیلی، دیالیزی، کارکنان مراکز 
بهداشتی و درمانی، افراد دارای شرکای جنسی متعدد، 
معتادان به موادمخدر تزریقی و اقوام افراد HBsAG مثبت 
است. این استاد دانشگاه بقیه الله)عج( ادامه می دهد: طب 
سوزنی، پیوند اعضا، مراجعه های مکرر به دندانپزشکان 
تجربی و حجامت غیربهداشتی، از دیگر روش های دیگر 
انتقال این بیماری هستند. همچنین انتقال ازطریق نیش 

برخی حشره ها)به صورت نادر( امکان دارد؛ حشره هایی 
که خون می مکند مانند پشه یا ساس های رختخواب 
به خصوص در مناطق گرمسیری، می توانند از عوامل انتقال 
عفونت باشند؛ اما هم اکنون شاهدی دال بر تکثیر ویروس 
در بدن این حشره ها وجود ندارد. وی می افزاید: اگر در 
خانواده، یک فرد ناقل هپاتیت وجود داشته باشد، امکان 
انتقال بیماری به سایر افراد خانواده نیز وجود دارد؛ اما 
این امر نیاز به تماس مداوم و طولانی دارد و نحوه انتقال 
ازطریق ورود خون فرد ناقل هپاتیت B به مخاط یا خون 
فرد سالم است. گرچه هپاتیت B در مایع های مختلف بدن 
نظیر بزاق، مایع شیار لثه ای، ادرار و شیر مادر دیده  شده 
است، ولی تا به امروز تنها خون و بزاق می توانند بیماری 
را انتقال دهند. علویان اضافه می کند: تا به امروز درمانی 
برای ناقلان هپاتیت B ارائه نشده، اما اگر عملکرد کبد فرد 
خوب باشد، نیازی به درمان نیست. درمان با برخی داروها 
فقط در مبتلایان به هپاتیت مزمن)کبد مشکل دار( صورت 
می گیرد. مصرف ویتامین B۱ یا ویتامین D طبق دستور 
پزشک می تواند مفید باشد. همچنین پرهیز از چاقی و 
استعمال دخانیات و مصرف بیشتر سبزی ها و میوه ها 

توصیه می شود.
عفونت با ویروس دلتا

دکتر داوود یادگاری، رئیس مرکز تحقیقات بیماری های 
عفونی و گرمسیری دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
این  ویروس  می دهد:  توضیح   D هپاتیت  درباره  نیز 
RNA هپاتیت)عفونت با ویروس دلتا( یک ویروس ناقص

 B دار است که نیاز به پوشش خارجی ویروس هپاتیت
دارد و تنها در بیماران مبتلا به هپاتیت B یافت می شود؛ 
برای  آن  تکثیر  و چرخه  بوده  ناقص  ویروس  این  زیرا 

کامل شدن، به عفونت فعال ویروس هپاتیت B نیاز دارد.
این فوق تخصص بیماری های عفونی می افزاید: این 
ویروس تا حد زیادی در کاربران تزریقی موادمخدر و 
شرکای جنسی آن ها دیده می شود؛ همچنین به صورت 
دریافت کنندگان  قبیل  از  گروه ها  سایر  در  پراکنده 
خون)بیماران هموفیلی( نیز مشاهده  شده است. در این 
نوع عفونت، میزان بالایی از هپاتیت برق آسا و پیشرفت 
هپاتیت مزمن به سیروز وجود دارد. همچنین عفونت با 
ابتلا به HIV باعث فعالیت مجدد این ویروس می شود و 
پاسخ به درمان ضدویروسی آن ضعیف است. این استاد 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی درباره هپاتیت A نیز 
می گوید: این نوع هپاتیت معمولا در مناطقی که وضعیت 
بهداشتی ضعیفی دارند)کشورهای درحال توسعه( نسبتا 

شایع است و به طور گسترده کودکان را درگیر می کند.

 

با کاشی  ناسا منطقه ای  در مقر فضایی کندی 
از پنل  انرژی آن  های هوشمند مفروش شده که 
خورشیدی تامین می شود و مجهز به فرستنده وای 

فای و بلوتوث است.
قبلا پوشش هایی برای کف خیابان ساخته شده 
اند که روشن می شوند، انرژی جذب می کنند و 
از گام های کاربران برق تولید می کنند. اکنون ناسا 
بخشی از تمام  این موارد را در یک فضای پیاده روی 
تازه ترکیب کرده است. این کفپوش در مرکز فضایی 

کندی ساخته شده است.
منطقه مذکور با هزینه ۲ میلیون دلار و از  هزار 
کاشی در فضایی به مساحت ۳۷۰۰متر مربع ساخته 
شده است. این کاشی ها تصویری موزاییکی از زمین، 

مریخ و ماه و ایستگاه فضایی بین المللی می سازند.
هر کاشی حاوی مدار، ۶ پنل خورشیدی کوچک، 
ارسال  باتری، چراغ های ال ای دی، دستگاه  یک 
سیگنال بلوتوث و وای فای، میکرو کنترلر و یک 
عنصر پیزوالکتریک است. تمام این موارد داخل حفره 

ای سیمانی قرار گرفته اند که روی آن یک کاشی 
شیشه ای قدرتمند قرار گرفته است.

 سیستم های پیزوالکتریک از فشار مکانیکی)در 
اینجا منظور قدم های افراد است( انرژی تولید می 

کنند.
ایلان استرن، محقق ارشد جورجیا تک است که 
در این پروژه با ناسا همکاری می کند. او می گوید: 
هنگامیکه فرد روی کاشی قدم می گذارد، عناصر 
پیزو الکتریک فشرده می شوند و یک شارژ الکتریکی 
به وجود می آید که ۱۲۵ چراغ ال ای دی موجود 
در حفره را روشن می کند. علاوه برآن هر کاشی 
سیگنالی بی سیم به موبایل رهگذران ارسال می کند 
تا نکاتی درباره ماموریت های ناسا، مکانیسم فناوری 

پیزوالکتریک و موارد دیگر برای او نمایش دهد.
از سوی دیگر عنصر پیزوالکریک همچنین سیگنال 
وای فای یا بلوتوث به موبایل فرد را روشن می کند 
که اطلاعات صوتی درباره موقعیت مکانی را مشخص 

می کند.
این سیستم به وسیله پنل های خورشیدی به طور 
کامل انرژی خود را تامین می کند که بخشی از آن 
در باتری های لیتیومی ذخیره و در شب مصرف می 

شود.

ساخت فناوری دستگاه های خودشارژ با الهام کاشی های هوشمند با فرستنده وای فای و بلوتوث !
از مارماهی

محققان با الهام از مارماهی ورقه های پلاستیکی ساخته اند که برق تولید می کنند و 
قصد دارند با این فناوری دستگاه های خودشارژ بسازند. محققان با الهام از مارماهی هایی که 
برق زیادی تولید می کنند، طرحی برای تولید دستگاه های خودشارژ ساخته اند. در آینده 
این فناوری قابلیت به کارانداختن دستگاه هایی مانند سرعت سنج، پروتزو حتی لنزهای 
واقعیت افزوده را فراهم می کند. مارماهی ها با کمک سلول های نازک بدن خود برق با 
ولتاژ بالا تولید می کنند. این سلول ها که electrocytes نامیده می شود با وارد کردن یون 
های سدیم از یک سمت و  یون های پتاسیم از سوی دیگر  الکتریسیته تولید می کنند. 
ولتاژ تولیدی هر سلول بسیار کم است اما در کل انبوه این سلول ها در بدن مارماهی می 
تواند تا ۶۰۰ ولت برق تولید کند. محققان دانشگاه فریبورگ، دانشگاه میشیگان و دانشگاه 
سان دیگو برای بازسازی این روند از تمایز شوری میان آب تازه و آب شور استفاده کردند. 
آنها هیدروژل) حباب های رسانای یون( را به ورقه های پلاستیکی تزریق و آنها را با غشایی 
مملو از یون مجزا کردند. صدها حباب حاوی نمک و آب تازه در الگویی منظم ایجاد شد. 
هنگامی که محققان میان بخش های این ژل را تماس ایجاد کردند، در نتیجه  الکترولیز 
معکوس، ۱۰۰ ولت برق تولید شد. مارماهی همزمان با استفاده از فرستنده های عصبی 
خود با محلول الکترولیزش تماس دارد، محققان برای شبیه سازی این بخش نیز از یک 
الگوی اریگامی استفاده کردند. این بدان معناست که هنگام فشار به ورقه پلاستیکی، فشرده 

می شود و سلول ها  در موقعیت مناسب برای تولید الکتریسیته قرار می گیرند.

استفاده از اسپرم برای انتقال دارو به درون 
تومورهای سرطانی

شیمی درمانی بیماران سرطانی اثرات جانبی گسترده و خطرناکی دارد، زیرا داروهای 
مورد استفاده برای حمله به سلول های سرطانی سلول های سالم را هم هدف قرار می 
دهند. از همین رو دانشمندان از سال ها قبل به دنبال یافتن راهی برای انتقال داروهای 
ضدسرطان به داخل تومورها بدون آسیب زدن به بافت های سالم بدن بوده اند و حال به 
نظر می رسد روشی منحصر به فرد برای حل این مشکل شناسایی شده است. محققان 
آلمانی در تازه ترین بررسی های خود به این نتیجه رسیده اند که می تواند از اسپرم انسان 
به عنوان دارویی موثر برای انتقال دارو به تومورهای سرطانی استفاده کرد. کاربرد اسپرم به 
این منظور مزایای فراوانی دارد. از یکسو این ماده ذاتا متحرک بوده و به سرعت از محلی به 
محل دیگر منتقل می شود. از سوی دیگر تزریق دارو به درون آن به شیوه ای ایمن ممکن 
است و می توان مطمئن بود که این داروها به بیرون نشت نمی کنند یا با دیگر آنزیم ها 
و املاح موجود در بدن ترکیب نشده و خاصیت درمانی خود را از دست نمی دهند. در 
صورت قرار گرفتن داروهای ضدسرطان در اسپرم، سیستم ایمنی بدن نیز در برابر آنها 
واکنش نشان نمی دهد. در جریان استفاده آزمایشی از این روش، دانشمندان شاهد کاهش 
۹۰ درصدی حیات در سلول های سرطانی تنها بعد از ۷۲ ساعت بودند. در این روش برای 
هدایت اسپرم ها در مسیر دلخواه از یک پوشش مغناطیسی نصب شده بر روی بدنه اسپرم 
استفاده می شود. روش یادشده به علت قابلیت ورود اسپرم به درون سلول سرطانی می 

تواند کارکردهای گسترده ای پیدا کند.

شناسایی سریع باکتری ها با میکروسکوپ 
هوش مصنوعی

دانشمندان آمریکایی با استفاده از یک میکروسکوپ تقویت شده با فناوری هوش 
مصنوعی موفق به شناسایی سریع و دقیق باکتری های مرگباری شده اند که خون انسان 

را آلوده می کنند.
شناسایی آنی باکتری های یادشده از آنجا اهمیت دارد که آنها بسیار مرگبار هستند و 
تعلل در شناسایی شان فرصت درمان را از پزشکان سلب می کند. همچنین عدم شناسایی 

دقیق این باکتری ها هم باعث وقوع خطای پزشکی و درمان ناصحیح می شود.
سیستم خودکار هوش مصنوعی این میکروسکوپ هنوز در حال ارتقا و به روزرسانی 
است و انتظار می رود با تکمیل آن مشکل کمبود میکروب شناسان ماهر و کارآزموده 
در مراکز پزشکی که تا ۵ سال آینده تشدید نیز می شود، کمتر شود. این اولین بار است 
که از یک محصول پزشکی مبتنی بر هوش مصنوعی برای شناسایی عوامل بیماری زا با 
موفقیت استفاده شده است. فناوری یادشده تهیه تصاویر فوق دقیق با کیفیتی بی سابقه 
را از جانداران بسیار کوچک و خطرناک در درون بدن انسان ممکن می کند. دانشمندان 
می گویند با آموزش شبکه عصبی هوش مصنوعی این میکروسکوپ ها در آینده می توان 
از آنها برای شناسایی باکتری های خطرناک در دیگر نقاط بدن انسان و نحوه توزیع و 

جابجایی آنها را بررسی کرد. 
برای آموزش شبکه عصبی این میکروسکوپ از بیش از ۲۵ هزار تصویر تهیه شده از نمونه 

خون انسان ها استفاده شده است .

حسگر عکاسی دوربین های گوشی های هوشمند 
این مشکل کوچک که از آن به عنوان PRNU یاد 
عنوان  به  بوفالو  دانشگاه  محققان  توسط  شود،  می 

ابزاری برای شناسایی هویت کاربران و جلوگیری از 
سواستفاده و سرقت هویت به کار گرفته شده است.

ضعف PRNU باعث می شود تا بتوان دریافت هر 
عکس دیجیتال با استفاده از چه گوشی همراهی گرفته 
شده است. محققان می گویند با استفاده از تنها پنجاه 
عکس برای اولین بار می توان به این موضوع برای 
همیشه پی برد و لذا می توان روشی نوین برای کنترل 
کاربران و شناسایی هویت آنها را از همین طریق ابداع 

کرد.
با توجه به کوچک تر بودن حسگرهای عکاسی در 
دوربین گوشی های دیجیتال نسبت به دوربین های 
مستقل عکاسی، احتمال وقوع مشکل PRNU در آنها 
محتمل تر است و لذا بعد از پشت سرگذاردن فرایند 
شناسایی اولیه در موارد بعدی از هر عکس گرفته شده 
با دوربین های دیجیتال می توان به عنوان ابزاری برای 

شناسایی گوشی گیرنده آن عکس استفاده کرد.
سیستم مبتنی بر این فرایند شناسایی هویت در 

بانک ها، خرده فروشی ها و دیگر نهادها قابل استفاده 
بوده و برای این کار تنها کافی است عکس گرفته شده 
با استفاده از یک گوشی در این مراکز برای شناسایی 

PRNU آن گوشی به کار گرفته شود.
برای شناسایی هویت فرد نیز می توان یک عکس 
حاوی کدهای QR را به کار گرفت که یکی بر روی 
دستگاه خودپرداز و یا صندوق پرداخت نمایش داده 
شود و سپس کاربر از آن کد با گوشی خود عکسی 
تهیه کند و با استفاده از یک برنامه همراه برای بانک، 
خرده فروشی و غیره ارسال کند و در صورت تطابق 
گوشی  مالک  هویتی  مشخصات  با  عکس   PRNU
استفاده وی از خدمات مختلف برای همیشه از طریق 

تلفن همراه ثبت شده ممکن شود.
دقت این روش که فعلا هنوز در مرحله آزمایشی 
است، ۹۹.۵ درصد اعلام شده است. البته تا تکمیل 
این روش و سازگار شدن آن با همه گوشی ها به زمان 

بیشتری نیاز است.

دوربین گوشی ها ابزار تازه مقابله با سرقت هویت

یک متخصص پوست عنوان کرد

 5 توصیه مهم برای داشتن پوست سالم 
یک متخصص پوست گفت: اگر تمایل به داشتن پوست سالم دارید باید ۵ توصیه 
مهم را رعایت کنید؛ نکاتی که به راحتی می تواند شادابی و جوانی پوست شما را 

تضمین کند. 
محمد رضوانی متخصص پوست گفت: اگر تمایل به داشتن پوست سالم دارید، 
باید ۵ توصیه مهم را رعایت کنید. نخستین نکته برای داشتن پوست سالم پرهیز از 
قرار گرفتن در معرض نور مستقیم است، به عبارت دیگر اشعه ماوراء بنفش که در 

نور خورشید و لامپ های کم مصرف وجود دارد که برای پوست مضر است.
وی در ادامه گفت: نور اشعه ماوراء بنفش باعث شکستن الیافت پوست انسان 
می شود؛ به طور مثال اگر به مادربزرگ خود بنگریم، ناحیه گردن وی از صورتش 
جوان تر است و این مورد به دلیل اشعه ماوراءبنفش است که به طور مستقیم با 
ناحیه صورت برخورد داشته، همچنین نواحی گردن به دلیل پنهان بودن از نور، 
جوان مانده است. رضوانی گفت: دومین نکته مهم در مراقبت از پوست، پرهیز از 
قرار گرفتن در معرض دود است؛ به عبارت دیگر حالت های کاهش اکسیژن برای 
خون می تواند بر پوست که بزرگ ترین عضو بدن است، تاثیر گذارد. در نتیجه 
افرادی که در معرض آلودگی هوا، سیگار و در کل مواد دخانی هستند، پوست شان 
زود تر از دیگران پیر می شود. وی سومین راه برای حفظ سلامتی پوست را 
استفاده از میوه و سبزیجات تازه به دلیل وجود ویتامین آنها دانست و افزود: مصرف 
ویتامین ها به علت وجود املاح مناسب و آنتی اکسیدانی، از تولید عناصر ضدسلولی 
جلوگیری کرده و به شادابی پوست کمک می کند. وی نوشیدن آب به میزان کافی 
را چهارمین راه برای داشتن پوستی مناسب عنوان کرد و افزود: افرادی که در طول 
شبانه روز آب به اندازه کافی می نوشند، پوست سالم تری دارند. رضوانی در پایان 
گفت: ورزش عاملی مهم در سلامت بدن است که علاوه بر تنظیم وضعیت گردش 

خون، حفاظت از پوست را نیز انجام می دهد.

بایدها و نبایدهای تغذیه ای در شب یلدا

خوردن انار و هندوانه همزمان با 
آجیلِ شب یلدا ممنوع

کارشناس تغذیه باید ها و نباید های تغذیه ای در شب یلدا را تشریح کرد و گفت: 
دانه های انار باید حتما جویده شوند و در غیر این صورت دور ریخته شوند چرا که 

سیستم گوارشی دچار اختلال خواهد شد. 
مرجان افغان در ارتباط با بایدها و نبایدهای تغذیه ای در شب یلدا اظهار داشت: 
مواد غذایی که از قدیم برای جشن شب یلدا مردم در نظر می گرفتند بسیار مفید 

بود که این مواد غذایی شامل انواع آجیل و میوه ها است. 
وی با بیان اینکه روی هم خوردن این مواد غذایی هر چند که همه آنها مفید است 
ولی به صلاح نیست چرا که می تواند مشکلات گوارشی برای افراد به همراه داشته 
باشد.  این کارشناس تغذیه اضافه کرد: افراد بهتر است پس از مصرف آجیل تا یک 

ساعات از انار استفاده نکنند تا دچار مشکلات گوارشی نشوند.
 وی با بیان اینکه بیماران دیابتی و افراد دچار چربی خون باید در مصرف انواع 
آجیل دقت کنند، گفت: مصرف انواع تخمه در کنار سایر مواد غذایی می تواند سبب 
سنگین شدن سیستم گوارشی افراد شود بنابراین توصیه می شود در شب یلدا از 

همه این مواد به صورت اندک استفاده شود.
 وی گفت: در این شب به دلیل مصرف همزمان بسیاری از مواد غذایی همچون 
آجیل، دانه های انار باید حتما جویده شوند و در غیر این صورت دور ریخته شوند 
چرا که سیستم گوارشی دچار اختلال خواهد شد. همچنین حداقل فاصله خوردن 
آجیل تا هندوانه نیم ساعت به طول انجامد.  این دکترای فیزیولوژی ورزشی اضافه 
کرد: همچنین توصیه می شود در این شب افراد نسبت به انجام ورزش های گروهی 
همچون طناب کشی، پرتاب توپ، پانتومیم بازی، وسطی و …. اقدام کنند تا هم 
هضم مواد غذایی بهتر انجام گیرد و هم افراد شادتر باشند.  افغان تصریح کرد: البته 
میزان ورزش و شدت ورزش برای افراد مختلف متفاوت است و هر فردی با توجه 

به شرایط جسمانی که دارد می تواند ورزش های لازم را انجام دهد.

به تازگی هواپیمای بی سرنشین سبک تر و سریع تری ساخته شده که به جای فلپ، 
روی بال هایش سوراخ هایی دارد. این هواپیما با یک موتور جت در آسمان پرواز می کند.

محققان سعی دارند هواپیمایی سبک تر، سریعتر و با شرایط نگهداری آسانتر بسازند. در 
همین راستا به نظر می رسد برای تولید چنین هواپیمایی می توان فلپ روی بال ها و دم 
هواپیما را حذف کرد. محققان شرکت BAE Systems این ایده را در مقیاس کوچک با 
همکاری دانشگاه منچستر انجام داده اند. نتیجه فعالیت آنان یک هواپیمای بی سرنشین 
به نام MAGMA UAV است که با یک موتور جت پرواز می کند.بال های هواپیمای 
MAGMA UAV  دارای مجموعه ای از سوراخ های باریک در لبه هاست.  بخشی 
از هوای اگزوز از موتور به این بخش هدایت شده و از سوراخ ها با سرعت مافوق صوت 
خارج می شود. به این ترتیب می توان با کنترل میزان هوای خروجی از بال ها، هواپیمای 
بدون سرنشین را هدایت کرد. همچنین در بخش عقب هواپیما هوای اگزوز از مسیری 
خمیده خارج می شود که به بدنه چسبیده نیست. به این ترتیب زاویه ای خاص با بدنه 
هواپیما ایجاد و سرعت آن را تعیین می کند.به گفته شرکت تولید کننده در ماه های آتی 
آزمایش های این هواپیما انجام خواهد شد. BAE قبلا از این سیستم در بال های هواپیمای

DEMON UAV استفاده کرده است.

هواپیمای بی سرنشین تک موتور ساخته شد

همه چیز درباره بیماری هپاتیت 

از هپاتیت نترسید؛ درمان کنید! 
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استاندار قم :

روزهای غبار آلود قم 5۰برابرشده است
استاندار قم گفت : تعداد روزهای مواجه با گرد و غبار در استان قم طی سه دهه گذشته 

۵۰برابرشده است.
سید مهدی صادقی  درنشست  ستاد ملی مقابله با گرد و غبار کشور با موضوع 
بررسی برنامه عمل استان قم با بیان اینکه این استان به لحاظ مساحت بیابان های 
مستعد تولید گرد و غبار به نسبت وسعت در رتبه اول در کشور قرار دارد اظهارداشت 
:: اقداماتی برای بیابان زدایی در استان به انجام رسیده است، اما به نسبت حجم کار 

بسیار اندک است. 
صادقی با اشاره به ۵۰ برابر شدن تعداد روزهای مواجه با گرد و غبار در استان قم طی 
سه دهه گذشته، گفت: با خشک شدن رودخانه ها و تالاب های قم بر اثر قطع حقابه ها و 
استمرار خشکسالی، پدیده گرد و غبار در مرکز کشور رو به گسترش است و ۲۵ درصد از 

جمعیت کشور را با مخاطره مواجه می کند. 
وی با بیان اینکه بحران دریاچه نمک و دشت مسیله باید به عنوان یک مسأله ملی 
مطرح شود، تصریح کرد: ابعاد گوناگون این چالش جدی باید با مشارکت و هماهنگی همه 
دستگاهها و وزارتخانه های ذیربط مورد بحث و بررسی دقیق و کارشناسی قرار بگیرد تا 
برای جلوگیری از شرایطی که غیرقابل بازگشت خواهد بود، راهکارهای جامع و مناسب 

علمی و عملیاتی ارائه شود. 
معاون طبیعی سازمان حفاظت محیط زیست کشور نیز  در این نشست گفت: منابع آبی 
استان قم متأثر از اقداماتی است که در استان های بالادست حوضه آبریز انجام می شود و 

متأسفانه امروز با کمبود شدید مواجه شده است. 
حمید ظهرابی در ادامه افزود: برای ارائه راهکارهای مناسب در جهت مقابله با گرد و غبار 
در استان قم باید یک برنامه جامع براساس مطالعات ملی و منطقه ای تدوین شود و نمی 

توان با بخشی نگری و برنامه های محدود این مشکل را برطرف کنیم. 
وی با بیان اینکه موضوع بحران دریاچه نمک قم می تواند در ستاد ملی احیای تالاب 
های کشور مطرح شده و برنامه ها و اعتبارات لازم برای آن تأمین شود، اظهار داشت: 
امیدواریم برای برطرف کردن این معضل، کارگروه های منطقه ای تشکیل شده و 
هماهنگی های لازم هرچه سریعتر انجام شود. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم 
نیز در این جلسه ضمن ارائه گزارشی از وضعیت زیست محیطی استان، بر ضرورت ارائه 
هرچه سریعتر برنامه های علمی و عملیاتی دستگاههای اجرایی در جهت مقابله با پدیده 
گرد و غبار تأکید کرد و گفت: خوشه کانونی گرد و غبار در ایران مرکزی در دریاچه نمک 

و دشت مسیله در حال توسعه است و این یک زنگ خطر جدی است. 
تورج همتی با اشاره به برخی برنامه ها و اقدامات استان قم در این رابطه، تصریح کرد: 
تأمین حقابه های زیست محیطی تالاب ها و رودخانه های استان، اختصاص پساب استان 
تهران برای احیای دشت مسیله و تأمین اعتبارات لازم به ویژه از صندوق توسعه ملی از 
جمله اقدامات مهمی است که باید از سوی مسؤولان استانی و ملی با جدیت پیگیری شود. 

شهردار منطقه یک قم  اعلام کرد

پیشرفت 95 درصدی پروژه سرمایه گذاری 
بلوار شهید روحانی 

شهردار منطقه یک گفت: پروژه سرمایه گذاری بلوک D بلوار شهید روحانی در کاربری 
تجاری و مسکونی در حال حاضر ۹۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به اجرای طرح های ویژه سرمایه گذاری در بلوار شهید 
روحانی، اظهار کرد: با توجه به اینکه در این بلوار در راستای طرح بازگشایی معابر سطح 
منطقه، توسعه و بهبود محیط شهری و احیای بافت فرسوده بیش از ۴۵۰ پلاک تاکنون 
تملک شده، فرصت مناسبی برای سرمایه گذاری در این بلوار فراهم شده است و در همین 

راستا شهرداری قم نیز تسهیلاتی ویژه در نظر گرفته است.
وی با تاکید بر اینکه طی سال های اخیر شهرداری قم رویکردی ویژه را در حمایت از 
سرمایه گذاران در پیش گرفته است، افزود: پروژه سرمایه گذاری مشارکتی در بلوک D بلوار 
شهید روحانی در حال اجرا بوده که مساحتی حدود ۹۰۰ متر مربع را در بر گرفته است.

اصفهانیان مقدم با بیان اینکه پروژه سرمایه گذاری بلوک D بلوار شهید روحانی دارای 
بیش از ۳ هزار و ۵۰۰ مترمربع زیربنا در کاربری تجاری و مسکونی است، اظهار کرد: 
خوشبختانه با حمایت های شهردار قم و مجموعه سرمایه گذاری، فرصت مناسبی برای 

سرمایه گذاری و اشتغال در سطح منطقه فراهم آمده است.
وی با تاکید بر اینکه در منطقه یک فرصت های سرمایه گذاری متعددی وجود دارد، 
بیان کرد: با اجرای پروژه های سرمایه گذاری می توان گام های موثری در ایجاد درآمدهای 

پایدار شهری و توسعه شهری برداشت که بلوار شهید روحانی یکی از آن محور ها است.
شهردار منطقه یک قم با تاکید بر اینکه پروژه سرمایه گذاری بلوار شهید روحانی بیش 
از ۹۵ درصد پیشرفت دارد، بیان داشت: این افتخار را داریم تا در سالی که مزیّن به شعار 
اقتصاد مقاومتی و تولید و اشتغال است این پروژه را به سرانجام رسانده و گامی هر چند 

کوچک در زمینه اشتغال برای شهر قم برداریم.

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی خبر داد:

نوسازی بیش از هزار و 5۰۰ تاکسی فرسوده
 در قم

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم گفت: تاکنون هزار و ۵۰۰ دستگاه تاکسی 
فرسوده در قم نوسازی شده که ۳۰۰ دستگاه آن امسال صورت گرفته است.

مرتضی عزتی ضمن تبریک فرارسیدن ۲۶ آذرماه روز حمل و نقل اظهار کرد: در 
مراسمی با حضور مدیران استان دستاوردهای سازمان مطرح خواهد شد که از آن جمله 

نوسازی بیش از هزار و ۵۰۰ دستگاه تاکسی فرسوده است.
وی با بیان اینکه ۳۰۰ دستگاه تاکسی فرسوده را امسال نوسازی کردیم، اظهار کرد: 
تاکسی تمام اتوماتیک آریو وارد چرخه فعالیت شده که تاکنون ۱۵ دستگاه وارد و خدمات 
بی سیم ارائه می کنند و سعی داریم سال آینده این ناوگان را به ۱۰۰ دستگاه برسانیم که 

خدمات ویژه زائر و توریست را ارائه کنند.
عزتی با اشاره به راه اندازی خدمات تاکسی اینترنتی با مجوز شورای شهر، اظهار کرد: 
تاکسی اینترنتی »خوش« زیر نظر این سازمان فعالیت خود را آغاز کرده و در روز جشن 

حمل و نقل به صورت رسمی از آن رونمایی خواهد شد.
وی با تاکید بر اینکه ۶ هزار دستگاه تاکسی در شهر قم فعال است، اذعان کرد: ۴ هزار 
راننده کمکی نیز در زیرمجموعه سازمان تاکسیرانی فعالیت می کنند و ۳ هزار و ۵۰۰ 

سرویس مدرسه هم در حال خدمات رسانی به شهروندان هستند.
عزتی با اشاره به فعالیت ۵ هزار و ۲۰۰ دستگاه وانت بار در شهر قم، اذعان کرد: روزانه ۲۱۰ 

هزار نفر با استفاده از خدمات سازمان تاکسیرانی شهرداری قم در شهر جابجا می شوند.

/مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم خبرداد

ورود 4۰ دستگاه اتوبوس جدید به ناوگان 
حمل و نقل عمومی قم

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از ورود ۴۰ دستگاه اتوبوس جدید به ناوگان 
حمل و نقل عمومی قم خبر داد.

حسین مومنی موحد ضمن تبریک فرارسیدن ۲۶ آذرماه روز حمل و نقل ، با اشاره به 
وضعیت ناوگان حمل و نقل عمومی در شهر قم، اظهار کرد: در سال های اخیر شهرداری 
در قراردادهای مختلف اقدام به خریداری اتوبوس جدید برای شهر قم کرده که در همین 
راستا در قراردادی جدید ، امسال ۴۰ دستگاه اتوبوس با تکنولوژی روز خریداری شده 

است.
وی با اشاره به زمان تحویل این خودروها، تصریح کرد: با پیگیری هایی که صورت گرفت 
این ناوگان جدید که امکانات به روزی نسبت به حمل و نقل عمومی فعلی شهر دارند، 

تعدای در هفته جاری و مابقی در روزهای آینده وارد ناوگان شهری قم خواهند شد.
مومنی موحد با بیان اینکه ۲۰ دستگاه از این خودروها همزمان با جشن روز حمل و 
نقل وارد چرخه حمل و نقل عمومی شهر خواهند شد، افزود: ۲۰ دستگاه باقیمانده نیز در 

هفته های آینده وارد شهر قم می شود.
وی همچنین با اشاره به برگزاری جشن روز حمل و نقل، اظهار کرد: در این جشن که 
با حضور مدیران شهری و مسئولان استان برگزار می شود از رانندگان منضبط و فعال در 

چرخه حمل و نقل عمومی قم تقدیر خواهد شد.

شهردار منطقه هفت  قم :

مسیر دسترسی بلوار بهار و حرم مطهر 
مناسب سازی می شود 

بلوار بهار و حرم مطهر حضرت  شهردار منطقه هفت قم گفت: مسیر دسترسی 
معصومه)س( از پارکینگ بلوار زائر با اجرای پروژه مناسب سازی و ایمن سازی اجرا خواهد 

شد. 
علیرضا اقبالیان با تاکید بر مناسب سازی اطراف حرم مطهر، افزود: ورودی بلوار بهار و 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( از پارکینگ بلوار زائر و مسیر رودخانه در مدت ۳ ماه و 

با اعتباری بالغ بر ۶ میلیارد ریال اجرا خواهد شد.
شهردار منطقه هفت قم افزود: مسیر دسترسی قبلی به صورت موقت ایجاد شده و 
مشکلاتی را برای شهروندان و بخصوص زائرین بوجود آورده بود که با اجرای طرح مناسب 
سازی ضمن افزایش ایمنی و تعبیه مسیر جهت تردد ویلچر، طراحی نما و زیبا سازی آن 

نیز به طور همزمان اجرا و مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.
اقبالیان بیان داشت: مسیر دسترسی بلوار بهار از بلوار زائر دارای پله های مکانیزه نیز 
میباشد که قابل استفاده آسان برای افراد معلول نیست که با اجرای طرح مناسب سازی 

مشکل ترددی تمامی شهروندان و زائرین در این خصوص مرتفع خواهد شد.

در سال های اخیر با افزایش جمعیت و توسعه شهر قم، تراکم خودروهای 
شخصی نیز در شهر بسیار بیشتر شده و در آیند ه ای نه چندان دور کلان شهر 
قم نیز اگر تدبیر لازم صورت نگیرد دچار مشکلات شهرهایی چون تهران، شیراز 

و اصفهان خواهد شد.
در تقویم کشور روز ۲۶ آذرماه به عنوان روز ملی حمل و نقل نام گذاری 
شده است. نام گذاری یک روز در تقویم رسمی یک کشور به نام حمل و نقل 
نشان دهنده اهمیت این مساله در امور روزمره شهروندان است که می تواند هر 
سال در این روز یادآوری اهمیت آن بوده و نگاه شهروندان و مسئولان را بیش 

از پیش به سمت آن بکشاند.
یکی از شاخه های حمل و نقل به عنوان حمل و نقل عمومی در شهرهای 
امروزی از جایگاه بسیار بالایی برخوردار است. حمل و نقل عمومی امروز به 
یکی از نیازهای اولیه و ضروری هر شهری تبدیل شده است. توسعه شهرها و 
همچنین توسعه تکنولوژی و تامین آسایش و راحتی، موجب شده که شهروندان 
امکان تردد بدون وسیله نقلیه را از دست بدهند و این وظیفه بر دوش مدیران 

شهرها قرار بگیرد که به دنبال افزایش خدمات و تسهیل تردد شهری باشند.
کلان شهرهای امروزی آنقدر عریض و طویل شده اند که شهروندان سال هاست 
که به خودروها برای تردد پناه آورده اند و تکنولوژی برای آنها بستری فراهم کرده 
که دیگر بشر از وسایل نقلیه قدیمی چون دوچرخه که نه آلودگی برای محیط 
داشتند ضمن اینکه برای انسان سودمند هم بودند به خودروهایی بهره گرفته 
از عنصری چون آتش پناه ببرند. خودروهایی که امروز کمتر خانواده ای در دنیا 
هست که یکی از آن را نداشته باشد و به سهم خود به آلودگی محیط زیست 
نیفزاید. بله؛ خودروها علی رغم مزایایی که برای زندگی بشر داشته اند یکی از 

مهم ترین عناصر افزایش آلودگی زیست محیطی هستند.
بسیاری از کلان شهرهای کشور ما به خصوص تهران، اصفهان، شیراز، مشهد 
و... امروز از عبارت ترافیک و آلودگی هوا رنج می برند و همه اینها حاصل 
خودروهاست که در نتیجه تامین آسایش و راحتی شهروندان فراهم شده ولی 

امروز استفاده نامناسب از آنها عاملی برای ناآرامی بشر و زندگی ناهمگون آن 
در شهر شده است.

یکی از راهکارهایی که امروز بسیاری از کشورهای دنیا به دنبال آن هستند 
و موفقیت هایی نیز در این زمینه کسب کرده اند افزایش حمل و نقل عمومی 
در شهرها بوده است. استفاده از ناوگان حمل و نقل عمومی از جمله اتوبوس ، 
تاکسی و... و همچنین ایجاد خطوط ریلی درون شهری ازجمله راهکارهایی 
است که در این زمینه به کار گرفته شده است تا ضمن تامین آسایش و راحتی 

شهروندان سهم تردد خودروهای شخصی در شهرها کاهش یابد.
عمر تصمیم سازی و حرکت کارشناسی شده در حوزه حمل و نقل عمومی 
در کشورهای پیشرفته دنیا بسیار بیشتر از کشور ما است به نوعی که بسیاری 
از کلان شهرهای بزرگ دنیا ۱۰ ها خط حمل و نقل ریلی درون شهری دارند و 
بیشتر امروز به جای توسعه خطوط به دنبال افزایش کیفیت آنها و سرعت و 
گنجایش ناوگان هستند در حالی که در بسیاری از  کلان شهرهای ما هنوز حتی 

یک خط حمل و نقل ریلی نیز وجود ندارد.
تهران به عنوان پایتخت ایران، در کشور ما جزو پیشرفته ترین شهرها از نظر 
امکانات حمل و نقل عمومی است اما همچنان این کلان شهر نه تنها از نظر 
حمل و نقل عمومی با مشکلات عدیده ای مواجه است بلکه مدیران این شهر 

با مشکلات کلانی چون ترافیک و آلودگی هوا نیز دست و پنجه نرم می کنند.
تعداد خطوط حمل و نقل ریلی در تهران حتی کمتر از انگشتان دو دست 
است و بیشتر در زمینه خطوط اتوبوسرانی و... در این شهر اقداماتی صورت 
گرفته است. البته طی سال های اخیر خطوط حمل و نقل ریلی در تهران توسعه 

بسیار چشمگیری پیدا کرده و رویکرد جدی در این زمینه ایجاد شده است.
اما در کلان شهرهای دیگر کشور همچنان نبود اعتبارات و مشکلات دیگر بابی 
برای توسعه حمل و نقل عمومی ریل پایه به طور کامل باز نکرده است. اگرچه 
در مشهد به نوعی قطار شهری راه افتاده اما شهرهایی چون قم، اصفهان، شیراز 
و... همچنان با وجود مشکلات زیادی که در حوزه حمل و نقل دارند از خدمات 

حمل و نقل ریلی بی بهره اند.
در شهر قم در حال حاضر اجرای دو خط مترو در دستور کار مدیران است و 
تقریبا یک خط با وجود اینکه سال ها نیمه کاره رها شده بود در آستانه افتتاح 
قرار دارد. خط دوم مترو این شهر نیز با عزم ویژه ای که در بین مدیران شهری 
آن وجود دارد در آستانه آغاز حفاری است و شاید بتوان با برنامه ریزی هایی که 
شده گفت که شهروندان قم در سال های پس از ۱۴۰۰ دارای دو خط مترو 

باشند.
روز به روز بر جمعیت شهر قم افزوده می شود و براساس سرشماری سال ۹۵ 
رشد جمعیت در این شهر پنج برابر متوسط رشد جمعیت است که این مساله 

می تواند زنگ خطری برای مدیران شهر برای برنامه ریزی شهری آینده باشد.
امروزه بسیاری از معابر و شریان های ترافیکی شهر قم مملو از خودروها شده 
و اگرچه هر روز یک خیابان یا معبر جدید در این شهر بازگشایی می شود اما 
تنها راه سازی راهگشای مشکلات ترافیکی آینده این شهر نخواهد بود و توجه به 

توسعه حمل و نقل عمومی رویکرد اصلی در این زمینه است.
این مساله البته طی سال های اخیر بیش از پیش مورد توجه مدیران شهری 
قم بوده است به نوعی که اجرای خطوط BRT، افزایش ناوگان اتوبوسرانی، 
تجهیز و نوسازی خطوط تاکسیرانی، توسعه خطوط ریلی درون شهری از جمله 

اقدامات صورت گرفته در این راستا است.
شهردار قم طی روزهای اخیر با اشاره به اینکه مسائل مالی مشکلاتی را در 
مسیر توسعه حمل و نقل ریلی در این شهر فراهم کرده از پیگیری برای رفع 

آنها خبر داده است.
دکتر سقائیان نژاد اظهار کرده است: در حوزه قطار شهری نیز مشکل اساسی 
داشتیم که پیش بینی کردیم خط A در فاز نخست به طول ۵.۲ کیلومتر به 
بهره برداری برسد؛ البته مشکلاتی در زمینه تامین منابع مالی داریم که پیگیر 

هستیم رفع شود.
وی از آغاز عملیات حفاری پروژه خط دوم مترو قم تا پایان سال خبر داد و 

گفت: مساله اصلی ما در پروژه های قطارشهری بحث تامین منابع مالی است.
همچنین مدیران شهری خبر از خرید ۴۰ دستگاه اتوبوس جدید برای این 
شهر داده اند که می تواند بسترساز خدمات بسیار گسترده تری در حوزه حمل و 

نقل عمومی در این شهر باشد.
به نظر می رسد در همین روزها همزمان با ایام هفته حمل و نقل این ناوگان 
وارد خطوط حمل و نقل عمومی قم شده و خدمات رسانی به شهروندان این 
شهر را آغاز کنند؛ البته این ناوگان به اضافه اتوبوس هایی است که سال گذشته 

شهرداری خریداری و به ناوگان حمل و نقل عمومی شهر اضافه کرد.
نوسازی ناوگان تاکسیرانی از دیگر اقدامات شهرداری قم در حوزه حمل و نقل 
عمومی بوده است. سال گذشته سازمان تاکسیرانی شهرداری قم در طرحی با 
ارائه تسهیلات ویژه ثبت نام از تاکسی داران برای نوسازی ناوگان تاکسیرانی را 
آغاز کرد تا بتواند ناوگان جدید و مدرن تر را جایگزین تاکسی های قدیمی کند.

در همین راستا با تسهیلات و یارانه ای که شهرداری قم به این امر اختصاص 
داد و استقبال ویژه تاکسی داران بیش از هزار و ۳۰۰ دستگاه از تاکسی های شهر 
نوسازی شد و امروز شاهد اقبال بهتر شهروندان به استفاده از خطوط حمل و 

نقل عمومی و تاکسی ها هستیم.
بررسی شرایط ترافیکی و جمعیتی شهر قم نشان می دهد که آینده این شهر 
در صورتی که تدبیر لازم برای آن صورت نگیرد دچار مشکلات عدیده ترافیکی 
و زیست محیطی خواهد بود چنان چه برخی معابر شهر امروز از این گونه 
مشکلات رنج می برند. مدیران شهر قم تا فرصت دارند باید با سرعت بخشیدن 
به پروژه های حمل و نقل عمومی و توسعه ناوگان، همچنین فرهنگ سازی در 
بین شهروندان، باب کاهش تردد خودروهای شخصی را در شهر فراهم کرده و با 
تجهیز ناوگان بستری برای آسایش و راحتی شهروندان در بهره مندی از خطوط 

حمل و نقل عمومی فراهم کنند.

منابع مالی  برای تکمیل قطار شهری تامین شد

تدبیر مدیران شهری برای برون رفت از مشکلات ترافیکی در قم

آگهي مزایده عمومي

روابط عمومی سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم

در نظر دارد تا نسبت به واگذاری یك باب غرفه تنقلات واقع در 

بوستان علوی )پایین تپه( ، از طریق مزایده عمومی به اشخاص حقیقی 

و حقوقی اقدام نماید. متقاضیان می توانند پس از نشر آگهی به مدت 

۱۰ روز به استثنای ایام تعطیل ، با در دست داشتن آگهی جهت دریافت 

اسناد مزایده به واحد درآمد سازمان واقع در خیابان آیت الله طالقانی ، 

بوستای شهدای آذر مراجعه و اسناد مربوطه را دریافت نمایند . 

توضیحات : 

سازمان در رد و یا قبول پیشنهادات مختار است.

هزینه درج آگهی و کارشناسی به عهده برنده مزایده می باشد .

سازمان پارکها و فضاي سبز شهرداري قم

رئیس پلیس فتا استان از کاربران شبکه های اجتماعی خواست تا مراقب و هوشیار 
باشند که در دام مجرمان سایبری گرفتار نشوند. 

 سرهنگ علی موالی  در تشریح این خبر اظهار داشت:خیلی از کاربران نگران هک 
شدن تلگرام خود هستند و با ارسال پیام و ایمیل دلایل هک شدن تلگرام خود و نحوه 

پیشگیری آن را از کارشناسان آی تی اس ان پیگیری می کنند.
وی با اشاره به درخواست دوستی در این فضا نیز افزود: کاربران در پاسخ به درخواست 

دوستی ها باید بسیار مراقب باشند تا در دام مجرمان سایبری گرفتار نشوند.
سرهنگ موالی با اشاره به اینکه برخی از کاربران در شبکه های اجتماعی با شناختن 
دوستان قدیمی خود که سال ها از آنها خبری نداشته اند، درخواست دوستی می فرستند، 

گفت: این امر اشتباه می باشد چرا که در این سال ها احتمال تغییر وی وجود دارد و شاید 
وی دچار مشکلات اخلاقی و غیره شده باشد. رئیس پلیس فتا ادامه داد: حتی ممکن 
است دوست آنها در محاکم قضایی پرونده داشته باشد پس لزومی ندارد بدون دانستن 

این امر فقط به صرف دوستی های گذشته دوباره با این افراد ارتباط برقرار کرد.
وی اضافه کرد: کاربران باید بدانند در شبکه های اجتماعی نیز دوستی های آنها همچون 

فضای حقیقی، شناخته شده و محدود باشد و با هر فردی دوست نشوند.
رئیس پلیس فتا استان در پایان گفت: پلیس فتا از تمامی کاربران درخواست دارد تا در 
Cyberpolice.صورت مواجه با موارد مشکوک آن را از طریق سایت پلیس فتا به آدرس

ir لینک ثبت گزارشات مردمی به پلیس فتا اعلام کنند.

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان گفت: 
رسانه ها دیدبانان بی طرف و دلسوز جامعه هستند که 
با ورود در موضوعات مختلف آسیب ها را به درستی 

شناسایی و منعکس می کنند. 
 سرهنگ "مهرداد حاجی زاده" در نشست تعاملی و 
توجیهی با  برخی اصحاب رسانه استان  با اشاره به 
نقش تعاملی رسانه و پلیس در ایجاد امنیت، اظهار 
داشت: پلیس بر اساس مأموریت و نقش خود در جامعه 
نیازمند تعامل سازنده با رسانه هاست، چراکه رسانه ها 

دیدبان جامعه و پلیس امنیت ساز جامعه است.
وی با بیان اینکه رسانه ها با دید عمیق در شناسایی 
آسیب های اجتماعی یاور پلیس هستند، افزود: رسالت 
مهم تر باید در این زمینه آموزش و پیشگیری از آسیب 
اجتماعی باشد و معاونت اجتماعی پلیس بر اساس 

وظیفه خود در تحقق بخشیدن به چنین رسالتی آماده 
هرگونه همکاری با رسانه های استان است.

قم  استان  انتظامی  فرماندهی  اجتماعی  معاون 
خاطرنشان کرد: پلیس در فرآیند اجتماعی کردن 
به  رسانه ها  با  تعامل  در  جامعه  آموزشی  ارتقای  و 
دنبال آموزش و پیشگیری از ناهنجاری ها و مقابله با 
آن هاست، و این در شرایطی است که دیگر دستگاه ها 
نیز باید در بسترسازی امنیت حضوری پررنگ تر داشته 

باشند.
وی نقش رسانه ها را در ایجاد امنیت مهم ارزیابی کرد 
و گفت: تعامل رسانه و پلیس می تواند منجر به ایجاد 
گفتمانی واحد با هدف هم افزایی، تحریک مسئولان و 

مشارکت عمومی در مسائل ناهنجاری ها شود.
از مسئولان  سرهنگ حاجی زاده مطالبه رسانه ها 

و دستگاه ها به نیابت مردم را مهم برشمرد و تصریح 
کرد: بدون همراهی رسانه ها در مسائل ایجابی پلیس 
پویایی  و  می یابد  کاهش  موفقیت ها  جامعه محور 
دستگاه ها نیز با ایجاد مطالبه گری رسانه ها ایجاد 

می شود.
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم ادامه 
داد: همان گونه که مردم از پلیس ایجاد امنیت را انتظار 
دارند، ما نیز صیانت از دستاوردهای پلیس را از رسانه ها 
انگیزه دهی به  انتظار داریم، چراکه این کار سبب 
پلیس می شود، پلیس هیچ علاقه ای به برچسب زنی به 
افراد ندارد، ولی در طرح های سالم سازی جامعه شاهد 
هستیم به برخی افراد برچسب های مختلف به واسطه 
انحرافات آنان زده می شود که این اقدام به خاطر اجرای 

ناهنجاری توسط آنان است.

رئیس پلیس فتا استان  قم :

کاربران شبکه های اجتماعی هوشیار و مراقب باشند

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان :

رسانه ها دیدبانان بی طرف و دلسوز جامعه هستند






